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»Krvavice« su najnovije gradsko naselje od pet zgrada sa 230 stanova vrijedno milijar
du t 165 milijunadinara. S neznatiim zakašnjenjem od mjesec dana grade ih RO »Iz
gradnja« i splitski »Ivan Lučić-Lavčević«, a useljavanje se očekuje u travnju.

Treba li Šibenik 
„uvlačiti" u 
kanjon Krke

u žari/tu

Odagnajmo oportunizam I oezamjeraije
Kritika i samokritika, kao vid i mjerilo 

istinskih unutarpartijskih odnosa u zadnje 
je vrijeme ozbiljno devalvirala u redovimc 
SK. Te norme velika su revolucionarna te
kovina, koje sve više gube pravo građan
stva među komunistima. S jedne strane one 
otupljuju, radi sve prisutnijeg oportunizma i 
linije nezamjeranja, radi mira u kući; s dru
ge strane oni koji kritiziraju često prelaze 
u kritizerstvo — nasrćući na ljude umjesto 
na pojave, dok se, s treće strane, kod di
jela članova SK oformio stav o tome da ne 
smiju biti kritizirani, jer su samim tim oma- 
lovaženi kao ljudi. Sve su to deformacije 
protiv kojih se moramo energično boriti. Jer 
smisao kritike, kako ju komunisti moraju 
shvaćati, upućivati i primati, jest pomoć po
jedincu i SK u cjelini, da što uspješnije rje
šava postavljene zadatke. Reafirmacijom 
ovakvog stava, reafirmirat će se i samokritika 
kao viši oblik kritike. Druželjublje, međusob
no povjerenje, uvažavanje, razumijevanje, is
krenost u nastupu... također su vidovi unu- 
tarpartijskog odnosa koji su ozbiljno degra
dirali. Druženje među komunistima nije »žur« 
podilaženje, grupašenje, već istinska i ne
zaobilazna potreba da se kao suborci, hu
manisti, borci za progres, istomišljenici... 
susreću na istoj ideji i istim revolucionarnim

zadacima. Da li smo sve to ako se iskreno 
ne družimo, ako se otuđujemo? Razmišljajmo 
o tome I

Odgovornost za realizaciju postavljenih 
zadataka, za samoupravljanje, za revoluciju, 
također je revolucionarna tekovina ovoga SK. 
Imamo li ju kao pojedinci? Može li se bez 
osobne odgovornosti izgrađivati kolektivna, 
koja nam je tako neophodna? Ili je flosku
la o kolektivnoj odgovornosti način za prik
rivanje osobne neodgovornosti? Razmišljajmo 
i o tome, ako smo komunisti I Korigirajmo 
se i u tom pitanju I A što s moralnim likom 
i ugledom člana SK? što s osobnim primje
rom? I komunisti griješe, dakako. I treba da 
griješe, jer rade, jer su ljudi. Ne zalažemo 
se ni za kakve anđele u SK. Ali možemo li 
kao komunisti ne odgovarati za svoje pona
šanje u društvenom i privatnom životu? Mo
žemo li krasti, špekulirati, podmićivati, ne 
odgajati djecu u komunističkom duhu..-? 
Možemo li voditi računa o svom moralnom 
liku, ne samo radi sebe, već i radi partije 
čiji smo članovi? Možemo li, smijemo h» 
takva svoja ponašanja skrivati pred javnoš
ću? Mogu li ostali komunisti sve to prešu
ćivati, i komu za interes? Očigledno da ne 
mogu, jer je u pitanju i njihov ugled. Pa, 
na posao, komunisti I /

PRIIEM
Prošle 'subote sastali su se 

ha tradicionalnom Novogodiš- 
njem primanju Što ga pri
ređuje predsjednik općine pre 
dstavnici vjerskih zajednica i 
društveno političkih organiza
cija sa našeg područja. U zdra 
vicama predsjednika SO Ši
benik Duška Kronje, biskupa 
gospodina Josipa Arnerića i 
patrijarha gospodina Nikola ja 
Mrđe posebno je istaknuta po
treba još većeg uzajamnog 
uvažavanja i poštivaija.

Nakon višegodišnjeg »stvaralačkog« iscrpljivanja 
na izradi Generalnog urbanističkog plana Šibenika, u 
ponedjeljak, 20. siječnja 1986. godine bit će organizi
rana završna rasprava o osnovama ovog planskog do
kumenta što ga je sačinio Urbanistički institut SR 
Hrvatske iz Zagreba. Ukoliko predložene osnove GUP 
-a prihvati Skupština općine na svojoj sjednici što je 
predviđena u veljači, pristupit će se izradi Nacrta 
GUP-a, koji bi do polovine ožujka trebao biti dostav
ljen Skupštini općine. Sve u svemu, pod pretpostav
kom pune podrške prijedlogu zagrebačkih urbanista, 
mogao bi čak i sadašnji saziv Općinske skupštine ko
načno usvojiti Generalni urbanistički plan Šibenika.

Počeci prostornog planiranja u Šibeniku bilježe 
se još 1947. godine kada je donesen Direktivni regio
nalni plan koji je poslužio kao osnova za početak 
rada na prvom GUP-u 1954. godine. Ipak, do 1971. 
godine grad se razvijao nizom odluka i studija, a po
tom se pristupilo izradi koncepcije GUP-a koja nikad 
nije usvojena. Tek 1979. godine Skupština općine do
nosi odluku o izradi Generalnog urbanističkog plana 
grada, i taj zadatak povjerava Općinskom zavodu za 
urbanizam u Šibeniku. S tom odlukom na neki način 
koincidiraju i rasprave o smjeru širenja grada pota
knute od samoupravnih interesnih zajednica u stam
benoj i komunalnoj oblasti i Izvršnog vijeća, koje 
rezultiraju Zaključkom Skupštine općine, od ožujka 
1982. godine. U Zaključku se među ostalim kaže: »Da
ljnja izgradnja grada .usmjerit će se u pravcu Šiben
skog mosta«. Iste godine sklopljen je ugovor s Urba
nističkim zavodom Dalmacije u Splitu koji je anga
žirao Općinski zavod za urbanizam kao suradnika na 
izradi šibenskog GUP-a. Prema ugovorom utvrđenim 
rokovima prijedlog GUP-a trebao je biti dostavljen 
Skupštini općine u rujnu 1982. godine, ali je dostav
ljen s godinu dana zakašnjenja. Od tada do ožujka 
1985. godine sve aktivnosti oko GUP-a su stale. Tek 
u proljeće prošle godine Izvršno vijeće usvaja kon
cepciju GUP-a (onu sačinjenu i dostavljenu Skup
štini 1983. g.) te zaključuje da je prijeko potrebno 
valorizirati sve nastale bitne dništveno-ekonomske 
promjene u razvoju grada s osobitim naglaskom na 
zaštitu čovjekove okoline. Isti zaključak donosi i Sku
pština u lipnju 1985. zajedno s odlukom da se ana
liza postojeće dokumentacije, stanje i ocjene mogu
ćnosti uređenja prostora s dopunama koncepcije pro
stornog uređenja povjere Urbanističkom institutu SK 
Hrvatske u Zagrebu. Na temelju sačinjenih analiza i 
dopunjene koncepcije GUP-a od zagrebačkih urbani
sta, organizirana je zajednička sjednica Izvršnog vi
jeća, Komiteta za komunalne i građevinske poslove i 
ostalih subjekata, nakon čega je Izvršno vijeće, pri
hvatilo ponuđene osnove GUP-a i uputilo ih na jav
ni uvid. Osnove dugo očekivanog i stvarnog šiben
skog generalnog urbanističkog plana, kojeg su sagle
davali i kreirali šibenski, dalmatinski i republički ur
banisti (time se ipak ne može svaki grad pohvaliti!) 
bile su izložene od 27. prosinca 1985. do 15. siječnja 
1986. godine u foajeu Kazališta, i izazvale brojne di
leme i kuloarske rasprave. Nova koncepcija, naime, 
predlaže da se grad širi i razvija prema prigradskom 
naselju Zablaće. a to je dijametralno suprotno smje
ru za kojeg se Skupština općine izjasnila 1982. go
dine.

Tako se, eto, izravno konfrontiraju mišljenja stru
čnjaka i jednom izrečena i usvojena mišljenja »na
rodnih poslanika«. Struka tvrdi da je apsurdno i s 
urbanističkog stanovišta neprihvatljivo da grad koji 
je na moru uporno u svom razvoju bježi od svojih 
obala i dapače se uvlači u kanjon Krke što je u po
vijesti stvaranja gradskih aglomeracija nezapamćen 
primjer. Istodobno za svoj prijedlog nalazi i ekonom
sku argumentaciju tvrdeći da je širenje grada u smje
ru Zablaća i izgradnja turističko-stambene zone na 
tom području neposredan poticaj za razvoj male pri
vrede i angažiranje budućih stanovnika u turističkom 
pogonu kroz pružanje različitih usluga. Nasuprot Nji
vica, u kojima je, kako kažu, moguće graditi samo 
klasične spavaonice, zablačko područje jamči kvali
tetniji, humaniji i primjereniji život svojim budućim 
stanovnicima.

D. BLAŽEV.
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Ne dajemo podršku
neradnicima NIKICA BRKIĆ

AKTUALNOSTI

Partijska nedisciplina 
produžila izbore

Predsjednici osnovnih organizacija sindikata 
nisu imali dovoljnu pomoć od rukovodećih 
struktura • Većina radnika ne podnosi 
predstavke i žalbe svojim osnovnim organi* 
zacijama, nego se neposredno obraćaju Op
ćinskom vijeću • Izvršni odbori osnovnih 
organizacija sindikata nisu se mnogo angaži
rah na osnivanju fonda solidarnosti za rad
nike sa slabijim materijalnim stanjem

O radu i realizaciji planiranih aktivnosti u općinskoj sin
dikalnoj organizaciji, kao i o planovima 1 zadacima u na
rednom razdoblju razgovarali smo s novoizabranim sekre
tarom Općinskog vijeća Saveza sindikata Nlkicom Brkićem, 
koji nam je, između ostaloga, istakao: \

— Na kraju mandata oci
jenili smo da su Općinsko vi
jeće i njegovi organi radili 
dobro, kao i Većina strukov
nih organizacija sindikata, što 
se nije moglo reći i za poje
dine osnovne organizacije sin
dikata. A nama je zapravo u 
interesu, da baš u njima rad 
bude dobar i kvalitetan, jer 
svi prijedlozi dolaze upravo 
iz osnovnih organizacija. Mi

Gratis
vožnje kao eho

brkatih demagogija
Iskustvo govori da je, ponekad, i razumne ljude 

veoma lako, mnogo lakše nego što to na prvi pogled 
izgleda, prevesti preko tankog leda, to je tim jedno
stavnije ako to vezanje i vozikanje barem naizgled 
izgleda besplatno. Pa se tako, primjerice, ovih dana 
(Jovo nanovo i ispočetka, jer smo tu najavu susreli 
još prije gotovo godinu dana) plasira — a čak u do
bronamjernosti i podržava — ideja o tzv. besplatnom 
javnom gradskom prijevozu. Kako bi to izgledalo još 
se do u tančine ne zna, a jedino je poznato da se 
takvim vozikanjima kani (ili namjerava, ili tako ne
što slično i prilično) »zaštititi standard radnih ljudi«. 
Kao, netko se, eto i toga sjetio i .malne da se žrtvu
je poradi te i takve moguće činjenice. Ma nemoj! 
Ništa, što se ono reče, na ovome bijelome i lijepome . 
svijetu nije besplatno, pa ni to eventualno gratis au- 
tobusno vozikanje, jer troškove ipak (a oni nisu ma
li, zar ne?) netko mora sasvim 1 do kraja platiti a, 
možda, i nadoplatiti — ne tvrdimo preplatiti! Prema 
tomeA bilo ovako ili onako, ta (ipak moguća!) bes
platna vožnja autobusima u gradskom saobraćaju ko
liko god se činila idealnom i privlačnom daleko je 
svojom izvornosti od toga, sasvim razumljivo. A te 
floskule o besplatnosti moguće je, možda, prekriti sa
moupravnim aktima, nagovorima i sporazumima, ali 
ako tako i bude — bit će to privid ponašanja što ne
staje 1 u nekim drugim predjelima ove kugle zemalj
ske, onima koji dugo vremena bijahu svikli .na tzv. 
jeftinoću i gotovo »besplatnost«. Okanimo se dema
gogije brkatih nazovi filozofija. Nisu to naše strane, 
niti naša stremljenja.

O. R

slim da je glavić uzrok to
me, što se jedan veći broj 
predsjednika osnovnih orga
nizacija nije snašao u svom 
radu, a nisu imali dovoljne 
pomoći od rukovodećih stru
ktura u sredinama gdje dje- 
luiu. Mnoge su osnovne orga
nizacije prepuštene same se
bi, ali ima primjera, gdje sin
dikat i poslovodne strukture 
dobro surađuiju (Tvornica alu- 

mini ja Ražine). Naime, u jed
nom dijelu udruženog rada 
rukovodne strukture ne .osje
ćaju se članovima si ndikata, 
iako im dobar rad sindikata 
i drugih samoupravnih stru
ktura čini proizvodnju vrije- 
dnijom:

Moram posebno istaknuti — 
nastavio je Nikjca Brkić — 
da se veliki broj radnika ne 
obraća za svoje predstavke i 
žalbe osnovnim organizacija
ma nego direktno Općinskom 
vijeću, pa čak i Vijeću Sa
veza sindikata Hrvatske. U 
zadnje dvije godine Vijeću se 
obratilo 318 radnika, a pred
stavke su uglavnom bile iz 
radnog odnosa, stambene pro
blematike, soci jalno-imovin- 
skih odnosa i prijestupa pri
likom kršenja socijalističkog 
morala. Imali smo i primjed
bi od radnih organizacija da 
štitimo i dajemo podršku ne
radnicima, što nije bilo toč
no, jer. smo morali saslušati 
sve one koji su nam se obra
tili. Ipak nam je bilo najte
že, kada su nam se obraćali 
mladi prilikom pojava nepra
vičnog zapošljavanja i nepo
štivanja društvenog dogovora 
o zapošljavanju, čemu u na
rednom razdoblju trebamo po
vesti više pažnje.

Naš najprioritetniji zadatak 
u narednom razdoblju — za
vršio je sekretar Općinskog 
Vijeća — svakako je priprema 
i provođenje skupštinskih de
legatskih izbora. Krajem ve
ljače planiramo početak rada 
Sindikalne škole, u kojoj će
mo nastaviti osposobljavati si
ndikalne aktiviste. Nastavit 
ćemo i aktivnosti na provođe
nju Društvenog dogovora o 
dohotku.

LJ. JELOVČIĆ

SA SUSRETA ŠIBENSKIH NOVINARA S DRUŠTVENO-POLITIČKIM J 
PRIVREDNIM RUKOVODIOCIMA OPĆINE

ALUMINIJ NADANJAISTREPNJI
Još će dugo, uvjerili su se šibenski novinari prošle srije

de na tradicionalnom susretu s predstavnicima društveno-po- 
litičkog i privrednog života grada i općine, eventualni oblaci 
u »Borisu Kidriču« izazivati munje u gradu i' njegovoj okoli
ci. Dapače, ako bude sreće (a bio bi prikladniji neki drugi iz
raz), mnogo više nego danas 1 jučer, jer ovaj grad i može i 
mora svoju sudbinu još više vezati za aluminij.

Inače, središnja tema novo- šno posluju. Prošla nije bila 
godišnjeg susreta novinara i 
društveno-poljtičkih i privred
nih rukovodilaca, a bili su pri 
sutni, Duško Kronja, Živko La
tinica, Stipe Baranović, Zdrav 
ko Petković, Filip Vukičević, 
Fabijan Vidović, Ivo Mišura, 
Jugoslav Šprljan, Berislav Ni- 
nić, Vlado Čović, Vlado Ni- 
mac, Vlatko Grubišić, Ante Re 
stović, Petar Gardijan i drugi, 
bila je sadašnji položaj i bu 
dući razvoj SOUR industrija 
aluminija »Boris Kidrič«, naj 
većeg šibenskog radnog kolek
tiva, giganta u dalmatinskim 
i širim razmjerima.

Zadnjih šest godina, čulo 
se, šibenski aluminijaši uspje-

Izborne materijale do sada je Općinskom ko
mitetu dostavilo 246 osnovnih organizacija 
SK # Predsjedništvo OK SKH vratilo je 
predložene prijedloge rukovodstva u 38 os
novnih organizacija, dok je za 34 stavilo 
primjedbe na donesene radne ocjene.

Od ukupno 266 osnovnih organizacija SK u općini do sada 
je u Općinski komitet SKH Šibenik izborne materijale dosta
vilo 246. Neke su osnovne organizacije obavile izborne rad
nje, ali još uvijek Izborne materijale drže u ladicama. O akti
vnostima u provođenju izbora razgovarali smo s izvršnim se
kretarom OK SKH Šibenik Slobodanom Klisovićem, koji nam

biinjava činjenica, da su os

je rekao:

—1 U dijelu osnovnih erga- 
nizaciija izborne su; se aktiv
nosti prilično oduljile, u pr
vom redu zbog kontinuiranog 
tehnološkog procesa, kao i 
zbog neprihvaćanja utvrđenog 
prijedloga rukovodstva osnov-' 
nih organizacija od Predsjed
ništva OK SKH, što je narav
no rezultiralo ponavljanjem 
izbornih radnji. Osim toga, 
ako uzmemo u obzir i. partij
sku nedisciplinu (dosadašnjeg 
rukovodstva), s izbornim rad
njama kasnilo se u »Izgrad
nji« (OOSK »Mehanizacija« i 
OOSK Radna zajednica), »Ka- 
menaru«, »Radnoj organizaci
ji za ceste« (OOSK Rekon
strukcija i modernizacija), 
»Krki« Skradin, »Rastovcu« 
Tijesno, »Sljemenu«, SOUR-u 
»Sibenka« (OOSK u OOUR-u 
»Krka« i OOSK u OOUR-u 
Promet na malo ind. robom) 
i SOUR-u Industrije alumini
ja »Boris Kidrič« (OOSK u 
OOUR-u Stolarija i ambala
ža). I sve osnovne organizaci
je SK ii mjesnim zajednica
ma nisu na vrijeme izvršile 
izborne aktivnosti, tako da se 
kasnilo u Bilicama, Mandali- 
ni, Putičanima i Skradinu.

Predsjedeništvo OK ŠKH 
' vratilo je u 38 osnovnih orga
nizacija predloženi prijedlog 

'rukovodstva, dok je za 34 os
novne organizacije stavilo pri
mjedbe na donesene radne 
ocjene. Međutim, najviše za- 

kao 1984. godina, ali kad bi 
ova bila' kao prošla razloga 
nezadovoljstvu ne bi bilo. Za
pravo, aluminijaši su obavije 
stili novinare i druge na su
sretu prošle srijede da su u 
njihovim redovima prisutne i 
nade i strepnje. Nadaju se, za 
pravo, bržem kretanju u prav
cu primjene i finalizacije alu 
minija, a već su na tom planu 
učinjeni značajni pomaci na
prijed (tlačni lijev, ventilato
ri, plastificiranje aluminija, pa 
i nova valjaonica), a predstoje 
i novi. Strepnje su povezane s 
dekonjukturom aluminija na 
svjetskom tržištu, sve većem 
(30 posto) učešću struje u tro 

novne organizacije u općepar- 
tijskoj raspravi (po prijedlo
gu Zaključaka 13. sjednice 
CK SKJ) davale dosta prim
jedbi na dosadašnje vođenje 
kadrovske politike. A sprem
nost osnovnih organizacija da 
se uključe u konkretnu akci
ju isticanja, kandidata (Zak
ljučak Predsjedništva OK 
SKH u rujnu 1984. gbdlne) 
gotovo je zanemariva.

•Naime, od 266 osnovnih or
ganizacija samo ih je 77 od
govorilo toj obvezfi i predlo
žilo 28 članova SK iz osnov
nih organizacija za potencija
lne kandidate Općinskog ko
miteta, Konferenecije SKH 
Zajednice općina Split, - CK 
SKH i CK SKJ,

Iz ovoga se može zaključiti, 
da predstoji kvalitetniji rad 
u osnovnim organizacijama, u 
prvom redu na idejnom Ospo
sobljavanju članstva i konsti
tuiranom i sistematskom raz
vijanju kadrovske evidencije. 
Također predstoji analiza pri
mjene kriterija za izbore u 
osnovnim organizacijama oko 
izbora delegata za Općinsku 
izbornu konferenciju SK, a 
gdje oni nisu primjenjivani 
onako kako je regulirano, tra
žit će se (uz temeljito obra
zloženje) izbor novog delega
ta.

LJ JELOVClC

škovima proizvodnje, »bijelog 
zlata« i drugom.

Na spomenutom je skupu, 
(inače, bilo riječi i o novoiž- 
građenoj valjaonici, koja je 
dovršena i puštena u rad go
tovo dva mjeseca prije ugovo
renog roka, a koja je u zadnje 
vrijeme neopravdano predmet 
različitih komentara u gradu. 
Zapravo, čuje se da loše radi, 
da proizvodi suviše mnogo 
škarta, itd. Sve je to, iznijeli 
su aluminijaši više-manje toč 
no, ali je i normalno i ra
zumljivo. Riječ je, naime, o 
tehnologiji narednog stoljeća, 
koja se uhodava i to dosta us
pješno. Ništa se tu, zapravo,, 
nije dogodilo što se nije očeki 
valo i nema razloga za zabri
nutost. Naprotiv, prošle godi
ne ostvareni rezultati ii novoj 
valjaonici ha razini su očeki
vanih, a pravi će stići ove .i 
idućih godina.



ŠIBENSKI LIST q 
subota, 18. siječnja 1986. **

ŠIBENSKA PRIVREDA NA KRAJU POSLOVNE GODINE

Prošla godina
uspješna, a ova vrlo neizvjesna

Šibenska je privreda u prošloj godini (Ostvarila zadovo
ljavajuće financijske rezultate, unatoč brojnih teškoća u 
poslovanju. Ostvaren je brzi privredni rast, čak brži od 
republičkog prosjeka, pa je društveni proizvod realno po
rastao za 2,3 posto. Povodom toga razgovarali smo s neko
liko rukovodilaca većih radnih kolektiva u opčini, koji su 
nas informirali o prošlogodišnjem poslovanju i dali viziju 
poslovanja u ovoj godini.

Usprkos svih teškoća koje nas očekuju u ovoj godini, 
vjerujemo u uspješno poslovanje, uz veća investicijska ula
ganja u, trgovini, ugostiteljstvu i turizmu. Ova će poslovna 
godina bolje definirati svaki privredni subjekt i zbjegove 
•mogućnosti privređivanja. Drugim riječima bit će oštrija i 
rigoroznoja za sve subjekte posebice u boljoj organizaciji i 
racionalizaciji, većoj produktivnosti, kad i radnoj disciplini 
i odgovornosti.

ZDRAVKO PETKOVIĆ, predsjednik poslo
vodnog odbora SOUR-a industrije aluminija

I »Boris Kidrič«:

| Financijski rezultati 
lošiji nego
u prethodnoj godini

— Prošle smo godine ostvarili relativno dobru proizvo
dnju primarnog aluminija i aluminijskih poluproizvoda, dok 
je u RO »TAR« ostvarena rekordna proizvodnja u povije
sti te radne organizacije (74.500 tona). Dobra proizvodnja 
aluminijskih poluproizvoda ostvarena je zahvaljujući (di
jelom) novoinstaliranjm valjaoničkim kapacitetima. Ipak 
moram naglasiti, da će financijski rezultati biti znatno lo
šiji nego u 1984. godini (nominalno i realno), jenje došlo 
do velikog povećanja troškova poslovanja (enormne cijene 
el. energije), a dekonjunktura aluminija na inozemnom tr
žištu dosegla je najnižu .točku u prošloj godini, što se bitno 
odrazilo na cijene aluminija i al. proizvoda koje smo pla
sirali -na inozemno tržište (50 posto ukupne proizvodnje 
SOUR-a).

Ova godina za nas je godina velikih nadanja, velikih 
strepnji i neizvjesnosti. Nadamo se, da će se konjunktura 
aluminija u svijetu popraviti, da će novi valjaonački kapa
citeti dostignuti planiranu proizvodnju. Neizvjesnost i stre- 
prija baziraju se uglavnom na raznim propisima (novi de
vizni zakon i drugi propisi), budući đa su naše obaveze 
prema inozemstvu dospjele. Nadamo se, da ćemo sve teško
će prebroditi, što znači, da će ova godina biti sedma po 
redu uspješnog poslovanja našeg SOUR-a.

VITOMIR JURAGA, direktor »Slobodne pio- I 
vidbe«:

Novija i modernija flota I
— Vrlo loša situacija na tržištu i nedavni događaj s S 

brodom »Skradin« znatno su utjecali na poslovanje radne p 
organizacije, koje će biti pozitivno, ali skromno. Naši se 9 
napori uglavnom temelje na povećanju i modernizaciji flo- B 
te, jer je to preduvjet opstanka na tržištu, kao i na šted- | 
nji i što manjim propustima unutar radne organizacije.

U ovoj godini nabavit ćemo jedan novi brod (od dva ■ 
ugovorena u DR Njemačkoj), te dva polovna broda kao za- 9 
mjene za »Skradin« i »Šubićevac«. Ovisno o tržištu, plani- K 
•ran je i jedan manji brod od 8.00 DWT.

DANE SEKSO, direktor »Poliplasta«:

FILIP VUKIČEVIĆ, V. D. direktora »TEF-a«:

Novčani pokazatelji 
nisu jedino mjerilo

— Naša će radna organizacija poslovnu godinu završiti 
s ostatkom dohotka, iako nismo iskoristili sve mogućnosti 
kako bi postigla što bolje rezultate. Pozitivno poslovanje 
rezultat je u prvom redu naše, orijentacije na izvoz i sve
ga onoga što je izvoz donosio, zatim povećanja proizvodnje, 
te drugačijeg odnosa prema radu. Međutiip, smatram da 
financijski rezultati nisu jedino mjerilo za ocjenu kako smo 
radili i samoupravljali, odnosno mjerilo uspjeha jedne radne 
organizacije,

Ova godina sigurno nam neće biti laka, zbog nastav
ka pada cijena ferolegura i silikomangana, a posebice zbog 
nepogodnosti koje nam donosi novi devizni zakon. Domaće 
tržište, koje nikada nismo napustili, nepredvidivo je u toli
koj mjeri, koliko su nestalni instrumenti i mjere ekonom
ske politike u zemljii. Moram naglasiti i to, da će cijene 
energenata, koji u, našoj proizvodnji imaju veliki udio, i 
dalje biti nelogične i neuhvatljive u porastu. Ipak, smat
ram da ćemo sve te teškoće lakše prebroditi nego subjek
tivne slabosti, pa nema’ razloga da ne budemo optimisti.

PETAR ZJAČIĆ, predsjednik poslovodnog od
bora SOUR-a »Šibenka«:

Kad bi se ponovila 
prošla godina..;

- — Prošla je godina bila jedna od najuspješnijih u po
slovanju našeg SOUR-a. Ni jedan .subjekt u sistemu SOUR- 
-a nije iskazao gubitke. Financijski rezultati su relativno 
dobri. Najviše teškoće bilo je u nastojanjima na koji na
čin sačuvati likvidnost SOUR-a, s obzirom na visok rast 
inflacije i visoke kamate za obrtna sredstva, koje trenutno 
opterećuju jednu trećinu dohotka SOUR-a.

Rekonstrukcija i mo- 
dernizacija^kapaciteta I

— U prošloj smo godini poslovali pozitivno, iako ni- I 
smo iskoristili kompletan kapacitet, u prvom redu zbog 9 
zastarjele opreme, čestih kvarova i nedostatka rezervnih 
dijelova. Gotovo 15 posto ukupne proizvodnje izvezli smo p 
na inozemno konvertibilno područje (za 600 tisuća dolara). 9 
Mogli smo i • više, ali su cijene 30 posto niže od onih, koje 3 
se postižu na domaćem tržištu, pa bi povećanjem izvoza p 
znatno ugrozili ostvarivanje dohotka. Inače, u odnosu na B 
1984. godinu, troškovi poslovanja porasla su za 72 posto, dok 9 
su prodajne cijene povećane za samo 44 posto. Ako se to- p 
me doda, da su prošle godine kamate »pojele« 150 miliju- 9 
na dinara, onda je pozitivno poslovanje, radne organizacije H 
i više od uspjeha.

Ove godine planiramo početak rekonstrukcije i mođer- p 
nizacije proizvodnih kapaciteta, uz uvoz opreme iz ino- 3 
zemstva. Izvozom ćemo otplaćivati kredite, što je uostalom 9 
intencija naše ekonomske politike.

Visoke kamate
na obrtna sredstva

BRANKO BAREŠIĆ, direktor »Slanice«:

Bolja ponuda vanpan- 
sionske potrošnje

— Prošla je godina uglavnom bila uspješna, posebice 
u turističkom prometu, a isto tako i po rezultatima poslo
vanja. Međutim, ako se uzme* u obzir kakav je bio turisti
čki promet inozemnih gostiju, onda su rezultati poslovanja 
trebati biti znatno bolji. Glavni je razlog tome, što Mur- 
ter nema kompletnu lepezu • ponude vanpansionske potroš
nje i nekih objekata, koje danas turisti traže, uglavnom 
za potrebe sporta i rekreacije.

Ove godine realizirat ćemo program na Kornatima (ro- 
blinzonski turizam). Podignut ćemo trgovački punkt u uvali 
»Kosirina« i izgraditi dva teniska igrališta na »Slanici«. 
Velike napore uložit ćemo i u razvitak nautičkog turizma 
u suradnji s Nacionalnim parkom »Kornati« i »ACY-jem«.

DRAGO ŠPRUAN, direktor »Vodičanke«:

. — Prošle smo godine poslovali pozitivno, iako smo imali 
problema s visokim kamatama za obrtna sredstva i likvid
nošću radne organizacije, jer je naš posao uglavnom sezon
skog karaktera. U turizmu i ugostiteljstvu postigli smo za
pažene rezultate, što nije slučaj i s trgovinom.

Novi propisi u sferi deviznog poslovanja znatno će po
goršati našu situaciju u ekonomskom smislu, tako da ove 
godine ne planiramo nikakvu značajniju investiciju.

Pripremio: LJ. JELOVČI

Poslovnost 
Robne koće
Cesto se dešava da nešto 

što bi trebalo biti sasvim 
normalnom pojavom, dos
pije u novine kao primjer 
za pohvalu. Jer. kada zna
mo da 3. siječnja nisu ra
dile robne kuće u mnogim 
sredinama (Splitu i Zagre
bu, primjerice), onda su 
otvorena vrata »Šibenke« 
toga dana dovoljan razlog 
ovome napisu. Kako 
reče Mirko Spahija, ruko
vodilac radne jedinice, ta
da je ostvareno milijardu 
i šest stotina »starih« mili
juna utrška, što vrlo lije
po kazuje da je uz mnoge 
»istrošene« novogodišnjim 
slavljem (takvi su samo za
gledali) bilo (i ima) onih 
koji mogu potrošiti, bez 
obzira na to što je siječanj. 
I opet, za razliku od nekih 
trgovinskih organizacija tu, 
oko nas, pretpraznički ob
računi prometa u Robnoj 
kući »Šibenka« nisu imali 
nikakva utjecaja na uobi
čajeni rad. Nervoze je isti
na, bilo, ali »iza kulisa«, 
da kupac* ne osjeti. Kada 
je već toliko skupo, barem 
nešto.

B. P.

Tri milijuna 
dolara za 
pripremu 
sezone

Općinske turističke radne or 
ganizacije uputile su ovoga 
tjedna zahtjev Privrednoj ko
mori Jugoslavije o odobrava
nju 3 milijuna dolara za uvoz 
robe široke potrošnje. Radi se, 
naime, o uvozu stranih alko
holnih i bezalkoholnih pića, 
južnog voća, kave, filmova, 
sportske opreme, kozmetičkih 
preparata i novina. To je već 
uobičajeni uvoz koji se svake 
godine odobrava i izvršava a 
inicijator je OOUR »Vanjska 
trgovina« SOUR-a »Šibenka«.
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KAKO RADIMO OSVRT

Klimavi temelji
šibenske ,,lzgradnje“

U zaista dobrim ukupnim poslovnim rezultatima šibenske 
privrede kao da nekako gubimo iz vida one što posluju s gu
bicima. Jedan od kolektiva čije smo gubitke »previdjeli«, a 
koji nikako nisu za previdjeti jest građevinska radna organi
zacija »Izgradnja«. Osjećajući to šibenski su se građevinari 
potrudili da već na prvoj ovogodišnjoj sjednici Komiteta za priv- 

mjera za otklanjanje gubitakaredu ponude vlastiti »Program 
u poslovanju«.

Iako završni račun o po
slovanju »Izgradnje« u proš
loj godini još nije dovršen 
pretpostavlja se da će ori po-, 
kazati. gubitak u. poslovanju 
od 130 do 150 milijuna dfinara. 
Nadme, prema periodičnom o- 
bračunu za prvih devet mje- 
seci ova je radna. organizaci
ja imala 87 milijuna gubita
ka, a tri mjeseca ranije, da- 
kle nakon polugodišnjeg ob
računa, taj je gubitak izno
sio 58 milijuna i 830 tisuća di 
nara.

Osnovni razlog koji sami 
navode u svom programu je
ste nelojalna konkurencija i 
preuzimanje poslova, pod ne
povoljnim uvjetima. A ti. su

nepovoljni uvjeti za njih li
citacije na kojima investitori 
čine sve da obore cijene. Ta
ko su tvrde građevinari »Iz
gradnje«, na stambenim ob
jektima na Vidicima u toku 
pet go^na, koliko je trajala 
njihova izgradnja, oni izgubi
li 200 milijuna dinara! Drugo 
stambeno naselje na Krvavi
cama već je u samom startu 
»pojeftinilo« za 150 milijuna 
dinara! Prema .podacima »Iz
gradnje« proteklih je godina 
četvorni metar stambenog pro 
štora u Šibeniku bio najjefti
niji u Republici. Niz njihovih 
»objektivnih« poteškoća nas
tavlja se dalje enormnim po
skupljenjem građevinskog ma 
terijala koji se nikako ne mo

že nadoknaditi već ugovore
nim cijenama, pa opadanje 
proizvodnje u pogonu »Vuko
vac« koji je godinama pokri
vao .gubitke na gradilištima, 
itd. Naveden je i ozbi
ljan problem nedostatka obrt
nih sredstava te plaćanja ka- 

• mata koje će se ove godine 
'popeti čak do 70 milijuna di
nara! Uz sve ovo »Izgradnja« 
tvrdi da ima a subjektivnih 
poteškoća, ali ih u svom .»Pro 
gramu« kudikamo manje 
objašnjava i obrazlaže!

Čak i uz činjenicu da se 
sve Spomenuto može uvažiti 
moramo postaviti neka pita
nja koja su se čula i na sje
dnici Komiteta. Sto je s. ne
malim avansima- na koje se 
ne plaćaju kamate, što je s 
kooperantima koji kasne i po
skupljuju završne radove, za 
koga su dogovoreni rokovi kra 
tki i nije li cijena četvornog 
metra stana za investitora ip
ak veća od one koju. navode 
građevinari?!' '

.Drugi je. problem sagledava
nje mjera za otklanjanje gu
bitaka. »Izgradnja« ih vidi u 
sanacionim kreditima pod 
povoljnijim- uvjetima, u osigu
ranju obrtnih sredstava, u os
lobađanju od nekih društve
nih obveza i otklanjanju unu
trašnjih subjektivnih i orga
nizacionih slabosti; Sigurno je 
da će se to u konačnom sa- 
nacionom .programu . morati 
mnogo Više konkretizirati i 
precizirati, a na Izvršnom je 
vijeću, i društveno-političkoj 
zajednici da to prihvati ili tor 
mulirri Onako kako će to za 
nju samu biti najbolje.’ Tim 
više što će sigurno već od ove 
godline nad »Izgradnjom« leb
djeti »Damoklov mač« neza
poslenosti. J. PETRINA

Analiza koji to Dio
Mi smo izgleda takvi ljudi — lijepo se dogovori- 5 

mo Što će tko uraditi, onda se raziđemo, a oni što su a 
dobili zadatak jednostavno ga zaborave. Tako se, eto, i 
desilo i s izradom analize turističke sezone 1985. koju i 
je prije par dana ponudio općinski Komitet za pri- i 
vredu. ali je i odbijena od. tog istog Komiteta kao i 
manjkava! Jedino što se analizi moglo ubrojiti u po- i 
zitivno to je njena sažetost i nekakav drugačiji pris- jJ 
tup, koji nije dosljedno sproveden. i

Analizu je trebao sačiniti Komitet za privredu na i 
osnovu podataka koje bi prikupio Turistički savez, ali i 
je izgleda zapelo još daleko ranije, jer većina onih i 
koji su se obavezali napraviti te analize u vlastitim i 
sredinama i dostaviti ih u Turistički savez to nije i 
učinila. Kako drugačije protumačiti činjenicu da je J 
prvi posezonski sastanak turističkih subjekata objav-: i 
Ijen još 3. rujna kad je praktično sezona još bila u i 
toku, a da, eto, prvi pokušaj analiziranja stiže tek ) 
početkom siječnja. J

No, na tome svakako ne treba niti gubiti živce, i 
jer vremena za izradu plana i programa mjera za. i 
ovu turističku sezonu, uvjetno, još uvijek ima dovolj- i 
no. Kažemo ima dovoljno, ako eliminiramo činjenicu i 
da su neki razgovori kao onaj s Poštom dugi već de- i 
setak, petnaest godina, da je i problem saobraćaja po ) 
gradu istog datuma ili da je, recimo, lani i pored Od- J 
luke o radnom vremenu svako radio onako kako je I 
njemu to najbolje odgovaralo, to jest kako je i godi- i 
nama ranije to činio. Sagledavanje problema trebalo i 
bi, ustvari, biti prvi korak u njihovom rj^avanju, / 
ali to kod nas što se tiče turizma nije slučaj. |

U' ponuđenoj analizi ništa nije rečeno o strukturi i 
stranih gostiju, nisu izneseni čak ni podaci o deviz- i 
nom prilivu, nije ni rječju spomenut nautički turizam i 
ništa ne znamo o nacionalnim parkovima. To su, ip- i 
ak, toliko važni podaci da analiza bez njih nikako ne i 
može biti valjana. Znamo, naime, da je prošla sezona i 
bila jedna od najuspješnijih za našu općinu, ali to i 
u jednom stručnom dokumentu koji će biti prezenti- J 
ran delegatima treba potkrijepiti i činjenicama! >

U analizi je spomenut, uz nju dostavljen, i kom- f 
pletan izvještaj o radu pomoćnih tržišnih inspektora, F 
takozvanih, turističkih kontrolora. Taj izvješaj, ako J 
ništa drugo, može začepiti usta onima koji godinama f 
kukaju kako imamo ogroman broj neprijavljenih go- F 
stiju i kako inspekcijske službe ništa ne poduzimaju, f 
Istina, sama činjenica o 5 tisuća ukupnih nadzora F 
i 350 zahtjeva za prekršaje i ne mora impresivno F 
djelovati, ali sigurno kazuje da oni što su se bavili F 
nedozvoljenim rabotama u našim turističkim mjesti
ma ove sezone nisu bili bezbrižni. Naime, inspektori 
su im ponekad i tri dana zaredom znali zakucati na 1 
vrata. Sedam tisuća evidentiranih vikendica, 2 i pol 1 
tisuće tih kuća u gradnji i »fama« da se vikendaši 1 
najviše- bave izdavanjem »na crno« samo je otežala. 1 
posao. U tom smislu ove če se godine nešto morati 1 . 
izmijeniti Naravno, bit će potrebno osigurati i sred- 1 
stva jer ovakav rad tržišnih inspektora i stalno bo- 1 
ravljenje na terenu to. iziskivaju. 1

JiPETRIN ’

PITMI SMO Izostale kvalitetnije rasprave
o razvoju male privrede i poljoprivrede

Vijeće udruženog rada gotovo je bilo neza-, 
interesiramo za izvanredne teme: Mnoge aktu
alne teme prošle su bez temeljitijih rasprava, 
budući, da su uvrštavane u dnevni red .nepos
redno prije održavanja sjednica.

O funkcioniranju skupštinskog delegatskog sistema na 
kraju četverogodišnjeg razdoblja razgovarali smo s odbor
nikom Vijeća udruženog rada Skupštine općine Šibenik 
Stabanom Juragom, koji je između ostalog rekao:

— Moram kazati, da de
legacije dz drugih radnih 
organizacija koje sam za
stupao, nisu bile aktivne, 
tako' da se njihova proble
matika nije mogla čuti na 
skupštinskim sjednicama. 
Nasuprot tome, impresioni
ran sam kvalitetnim dele
gatskim radom u SOUR-u 
Industrije aluminija »Bo
ris Kidtjč«, gdje su svi 

.problemi i teškoće raspra
vljani na razini delegacija, 
a onda vrlo kvalitetno i 
argumentirano izneseni od
bornicima, koji su s lako
ćom mogli donijeti prave 
zaključke u rješavanju tih 
problema (redukcija el. en
ergije). .Moram kazati i to, 
da je VUR bio gotovo ne
zainteresiran za teme izvan 
privrede, ,a neke aktualne STAHAN JURAGA

teme, kao bespravna izgra
dnja, uvrštavale su se u 
više navrata u dnevni red 
neposredno 'pred početak 
sjednice, tako da su prošle 
bež temeljitih rasprava jer 
su odbornici dovedeni pred 
gotov čin. Drugim riječima 
zakazala je preventiva, pa 
je dio problema na tom 
planu nastao u prvom re
du iz tih razloga. Tu sva
kako treba spomenuti i pro 
bleme u razvoju poljopri
vrede a male privrede, o 
čemu se samo paušalno 
raspravljalo, pa danas ima
mo velikih stagnacija na 
tom planu u odnosu na 
druge društveno-potitičke 
zajednice.

—- Jedan od razloga ne
prisustvovanja sjednicama 
manjeg broja odbornika — 
nastavio je Stahan Juraga 

— svakako leži u nezain
teresiranosti za pojedine 
teme. Moram kazati i to, 
da je prilikom nekih zani
mljivih rasprava na sjed
nicama bilo i previše pri
sutnih, mnogo onih koji ni
su odbornici, ali se gotovo 
nikad nije desilo, ' da po
jedine probleme iznose i 
komentiraju ih predstavni
ci radnih organizacija iz 
kojih su ti problemi pro- 
izašli. Na kraju preporu
čujem novim odbornicima 
veću suradnju s bazom; a 
predlagačima dnevnih re
dova da skupštinske mate
rijale ne šalju samo odbor
nicima, nego a svim rad
nim organizacijama koje, 
odbornik zastupa.

LJ. JELOVClC
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PRIMOŠTEN I ROGOZNICA

TELEFONSKE NEVOLJE
Kada je prije dvije, tri godine pokrenuta akcija »telefoni- 

je« na području Primoštena i Rogoznice stanovnici i privred
ne organizacije su je gotovo s oduševljenjem prihvatili. Malo 
je tko vjerovao da će, eto, i nakon pune dvije godine novi 
telefoni ostati nijemi, a rezultati cjelokupne akcije još daleko 
od završetka. Mjesna zajednica Rogoznica je 1984. godine ot
vorila novoizgrađeni poštanski objekat i naručila telefonsku 
centralu. Poštanski objekat još nije tehnički primljen.

ZATON

Pripreme za 
gradnju motela

Što se tiče Primoštena obje
kat koji je u početku zaista 
građen po dogovoru trenutno 
je . u velikom zakašnjenju. Ts- 
poručenu TT centralu sa 480 
brojeva ovog su tjedna treba
li montirati »Teslini« tehniča
ri, a radovi na mreži, prema 
ranijem, dogovoru započeti 
monteri šibenskog PTT Pro
meta. Sve je izgleda i zastalo 
na tom posljednjem poslu, jer 
ga Pošta praktično odlaže već 
gbdinu dana.

Direktor OOUR-a PTT Pro
meta Branko Galić kaže: — 
Pošto smo po ugovoru bili 
obavezni samo za radove na

mreži mi smo još davno pri
mili par novih ljudi. Oni su 
prošloga mjeseca izvršili prvi 
obilazak terena, ali računamo 
da prvo moramo dovršiti po
slove u gradu kroji su u veli
kom zakašnjenju. Pretpostav
ljamo da bismo mogli početi 
s radovima početkom veljače, 
a završiti ih u toku tri mjese
ca. Tako bi do sezone u fun
kciji bila i nova centrala i no
va mreža.

Istina, od ovog je razgovora 
prošlo već dobrih dvadesetak 
dana, ali radovi nisu još za
počeli. Mještani ne samo Pri
moštena i Rogoznice, nego i

zagorskog dijela koji su sada 
gotovo potpuno bez telefon
skih veza ogorčeni su ovak
vim tokom, stvari.

— Stanovnici , ovog područ
ja dali su ogroman udio u od
nosu na; ostala mjesta — ču
li smo dalje od direktora Ga
lica —- ali mi jednostavno u 
ovom trenutku ne možemo 
udovoljila svima. Poslove je u 
početku vodio naš sektor za 
razvoj, a sada je na nama 
red i mi priznajemo da stvar 
nije uvijek bila koordinirana.

— Ne smijemo i ovu sezo
nu dočekati s neriješenim pi
tanjem telefonije, rekao nam 
je predsjednik MZ Primošten 
Ivo Bolanča.’ Učinit ćemo sve 
što je moguće, pa 'makar se 
moralf poslužiti pritiscima na 
izvođača radova, na »Teslu* 
i društveno-političke organiza
cije općine.

J.P.

Nakon dovršenja nove škol
ske zgrade u Zatonu je aktual 
na akcija na pripremi izgrad
nje motela sa žezdeset ležaja 
koji bi ponajviše bili popunje
ni sportašima koji koriste za- 
tonsku veslačku stazu. Ovaj 
objekt biti će, prema planovi
ma, izgrađen iznad restorana 
»Vrulje« u zgradi dosadašnjeg 
Doma kulture koji će biti pre
seljen na drugo, mjesto.

Budući motel će biti, ocje
njuju Zatonjani, prilika da se 
gostima ponudi prvorazredna 
veslačka morska staza i obo
gati ponuda nacionalnih par
kova.; Lokacija u središtu mje 
sta pogodna je ne samo za 
sportaše i ostale goste već i za

mještane, jer će se u njemu 
odigravati svakodnevni život 
mjesta. Ovaj turistički objekt 
prirodno upotpunjuje sportske 
sadržaje , (veslački hangar, 
trim staza) koji već postoje u 
Zatonu.

Zbog svega toga predstav
nici društveno-političkih orga
nizacija Zatona zahtjevaju da 
se što prije dovrše pripreme 
za izgradnju /motela. Investi- . 
tor radova, trebala bi biti »Sir 
benka« koja je vlasnik resto- 
uranta »Vrulje«. U Savjetu 
mjesne zajednice Zaton ističu 
da- bi investitora trebalo utvr
diti bez odlaganja, budući da 
preuređenje dijela zgrade u 
motel trćba dovdšjti do turi-

Zbog čega to kopanje

stičke sezone. Z. S.

VODICE

Svestrane pripreme
za sezonu

nikome ne prija
RECEPT
Zauzimao poze dasa, 
prosipao prazne riječi, 
lice mu je grč. grimasa, 
ali to se radom liječi.

Iz »Epigrama

privatnika. poslovi u polju još 
pjeli. Liječnicima se smanjuju 
jer više zidari ne odlaze na

nisu pris- 
primanja, 

bolovanja.

U Vodicama se ovih dana 
vrše užurbane akcije na pri-, 
premi turističke sezone 1986. 
Gotovo sve radne i društvene 
organizacije izradile su svo
je programe, a za koji dan 
sazvat će . se i skupština Tu
rističkog društva koja će, kao 
i ranijih godina-, koordinirati 
sve akcije.

I OOUR »Ugostiteljstvo« ta
kođer je odredila ciljeve i za
datke svog programa, te ut
vrdila gotovo 30-tak aktivno
sti i mjera koje će poduzeti 
u ostvarenju tih ciljeva. Tako 
Vodičko »Ugostiteljstvo« pla
nira ove sezone povećanje in
ozemnog prometa za 8 posto 
što se tiče broja noćenja! čak 
20 posto više deviznog priliva. 
Naravno, ovo će biti moguće 
ostvariti samo podizanjem ra-

turiste koji je ovdje po tra
diciji, oduvijek rado priman 
i ugošćen. Stoga predlažu ko
rištenje godišnjih odmora i
izvan takozvane 
nju i kolovozu, 
vanje ponude i 
ćem gostu.

Od aktivnosti

špice u srp- 
te prilagođa- 
oijena doma-

i mjera koje
će se do sezone poduzeta vri
jedno je naznačiti veću su
radnju s privatnim sektorom,

zine kvaliteta asortimana
svih usluga koje- čine turistič
ku ponudu Vodica. No, Vodi- 
Čanj se ne odriču ni domaćeg

Uspoređivanje, upoređivanje, uspored
be, uporedba, postale su mi već užasne 
riječi zbog svakodnevne upotrebe do izli- 
zanosti. Velikom broju ljudi u svim raz
govorima, izjavama, pa i službenim 1 
znanstvenim objašnjenjima, jedini način 
mišljenja je uspoređivanje. Najbanalnije 
iazgovaranje ne ide bez , uspoređivanja. 
Nije li to već naš um zarobljen uspore
đivanjima ili, možda, uopće ne znamo ni 
misliti? Novinari čim saznaju kakav po
datak odmah ide sa poznatim: ...ovdje 
je tako, a kod nas.« Naučenjaci i javni 
radnici: »U svijetu je već odavno..., a 
kod nas«. Uspoređuju se prošla i sadašnja 
vremena, odgoji, narodi, djevojke, spor
taši, momčadi, plaće, običaji, sistemi, po
litička uređenja... I onda raste zavist, 
zloba, jad, podsmijeh, tuga, gorčina, Iju- 
tina... Rastu čirevi, nesanice mrki pogle-

Možda će ovo veliko zdanje biti na ovaj 
. način i gotovo.

U zauvijek prošloj 1985. godini i nje
nom trećem tromjesečju imali smo pet 
kolektiva sa 49 milijuna gubitaka. Zapo
slenost nam je rasla za 7,7 posto. Plani
rane želje nam se nisu ostvarile. U ovoj 
godini se očekuje svakako sve bolje. No-
va godina, nova i navaka (nada), 
narod. Zajednički ulažu Drnišani i 
stilna industrija iz Krapine u pogon 
teksa« za šivanje ženske konfekcije.

kaže 
Tek- 
»Kar 
»El-

(i ’ đi, mrka lica... Natječu se djeca, rodbina

.naročito s iznajmljivačima so- (i
ba a razmišlja se i o otvara-
nju posebnog šaltera koji bi 
se bavio vikendašima. Vodi- 
čani ne zanemaruju - zaštitu 
čovjekove okoline, dapače, to-* 
me pridaju posebnu pažnju, 
(pročišćavanje otpadnih voda, 
odvoz otpadaka, održavanje 
plaža i zelenih površina)

Vjerujemo da će nakon Vo
dica, slične akcije uslijediti 
u drugim našim turističkim, 
mjestima.

J.P.

susjedi, gradovi, općine, regije, republike, 
države, silice. velesilice i svemir se zapo
činje natjecati, mada pretpostavljam ne
ma se s kime uspoređivati ni takmičiti. U 
tim usporedbama očituje se provincijalna 
nemoć i nemoć ljudskog uma da se odvo
ji i da živi vlastitom puninom u okviru 
svojih mogućnosti. Nemoć je odmjeriti 
stvarno svoje mogućnosti i svoje želje. 
Uspoređivanje mi već toliko unižava raz
mišljanja da odmah pomislim na jednog 
mog znanca koji svaki razgovor započi
nje: »U Njemačkoj je to...«, a bio je tri 
godine u Njemačkoj. Ne zna niti, jedan 
podatak iz njemačke kulture, povijesti, 
znanosti... Uspoređivanje može poticati i 
napredovanje, ali je uvijek znak uske, 
provincijalne, konkurentske i zlobne svi
jesti. Uspoređivanje s idealom je već ne
što, ali mi ideala nemamo, mnogi tvrđe. 
Čemu onda usporedbe?

Dom kulture izgleda dobro napređu-, 
je i nešto se ipak zida. Zidara ima sada' 
mnogo više. Zima je pa se ne radi kod

kroj« iz Mozirja gradi u Drinovcima svoj 
pogon za šivanje muških hlaća. Oba tek
stilca će do kraja godine ponuditi tržištu 
svoje proizvode. »Drnišplast« sa TANG- 
-om iz Nove Gradiške priprema izgradnju 
pogona za proizvodnju ručnog alata. 
GIRK »Kalim« nastoji ostvariti pogon ta
ložne krede (najsitnije mljeveni kamen 
nezamjenjiv u kemijskoj, kozmetičarskoj 
i ostalim industrijama) koju nitko u Jugo
slaviji ne proizvodi. Samoupravni organi 
brodograđevne industrije »Split« razma
traju mogućnosti izgradnje pogona u U- 
nešiću. Drniš će« še razvijati očito uz po-, 
moć sa strane i očekuju se dobri rezulta
ti i porasti svih mogućih pokazatelja. Sta 
će biti s poljoprivredom to izgleda ni pla
netima nije jasno? Poljoprivreda je uvi
jek bila najveća ili jedan od većih moguć
nosti drniškog kraja. Najveća bogatstva 
su još uvijek u poljoprivredi.

Umalo he zaboravih! Ulica Rudolfa Pri
morca dobila je još desetak metara asfal
ta. Nastavi li se ovako za tri četiri godine 
biti će asfaltirana do posljednje kuće. Dok 
se asfaltiralo, nestalo je telefona. Vođa i 
blato, koje smeta i stanovnicima kad ho
daju ulicom,- upala je u sastave kablova 
i prokope pa s© tako »halo« nije moglo 
čuti petnaestak dana. Molilo se poštu da 
to napravi i dozivalo sa drugih telefona. 
»Najteže je naći kod nas nekog za kopa
nje«, reče mi jedan odgovorni drug iz 
PTT. Tako se zbog motike nije imalo te
lefonskih veza, pa ni »bliskih susreta« za
Novu godinu.

SLOBODAN GRUBAČ



ŠIBENSKI LIST 
subota, 18. siječnja 1986-

Ljudi koji nestaju

Čovjek, pas i puška
Stokazu 
građani

Rekvijem za težake, konje i pse što su ustrajno trčkarali ispod 
karova započeo je odavno. Nakon, sto je neumitnost vremena odnijela 
gotovo sve, Andrija Baranović-Bakrica ostao je najstariji od nekadašnje 
težačke loze, jedini koji »drži polje« i od njega živi. Oduvijek osoben, 
čitava života određen vinogradom i lovom, Bakrica danas čvrsto stoji — 
u prošlosti.

Znam da šjor Andrija hoda uspravno 
"i žustro usprkos navršenoj osamdeset i 
drugoj, da nosi »rašketu«, (crvena kapa 
živi u njemu) »kirijašku« kožnu jaketu, 
gaće od trliša i opanke. Znam i to da u 
njegovu vinu nikad nije bilo šećera (uvi
jek trga petnaest dana nakon svih), poz
nato mi je i gdje otprilike stanuje, samo 
što »priko puta Sišare«, u ulici M. Gupca 
ne mo^u pronaći. U pola lutanja stvar spa 
šava Ante Šestan (sa plastičnom kantom 
u ruci). Nakon šio smo ustanovili da ide
mo ka istom Andriji, provede me kroz 
prostoriju što se u tami doima kao gara
ža i.tapkajući po zidu promrmlja da kod 
Bakrice dolazi već godinama — zbog nje
ga, dobra vina i društva koje se tu okup
lja. — Samo ti ajde za menon, skuvaćemo 
mi Andriju! Lipo bi bilo nešto o njemu 
napisati, ka’ o »Posljednjem Mohikancu«, 
tako... Pristat će, vid’ ćeš.

Na ulazu u kužinu dočekuje nas* Mali, 
naočit mješanac istarskog goniča i ne
kakva ptičara, njuši stranca i maše re
pom. (Andrija niti trenutka u životu nije

Portret
mogao bez konja i psa). U prostoriji je
Špaker na drva, sudoper, kredenca stol, 
katrige i banak. Andrija s kapom na gla- 
vi sjedi na čelu stota.

— Čekaj, čekaj, jeV tvoj dida bija po
kojni Dunko? Šta odma ne govoriš? Zna- 
deš li ti kol’ko smo mi dvojica vina pop’li 
i zecova uvalili?

— Ne znam točno, ali pretpostavljam. 
Pričao mi je.

— En’ ti Gospu! Na, sidi, bumbi!
Došao sam zbog razgovora za novine. 

Hoćete?
— Neman* ja s otin ništa, pij ako OŠ’. 

Da me poslin na ulici zafrkavaju šta san 
govorija!

— Aj, dobro vako ti je kad već oćeš! 
Najstariji su Đuro i Marko Brkić pan'da ja. 
Njih dva nisu više u snazi. Kada idu u po
lje. jedva idu, aV moraju obać, ne bi mogli 
živ’ti bez toga. Njima sinovi držu vino
grad, a ja iman samo sebe i pasa. Konja 
san proda, puno je živčan bija, stra^ija se 
kada bi oni panciri na škovacinskin autan 
šuškali... Danas ti ovi radi onde, oni nu- 
nde, ko’ nema nikoga ki’ ja, more ić u 
vraga. Još dvi god’ne, pa ću sve zapuštat 
šta još iman, pa u Uboški dom ..^Za kak
vi san ti ja rad, sa osandešet i dvi god’ne 
u kostin?

— KoVko polja držin? E, pa da čuju 
oni, da mi poreza nabiju? Nije važno. 
Nego, prija ti je to par’la karavana ka’ 
se ujutro išlo u polje, nisi proć moga 
koVko je težaka s karin bilo. ITŠkopincu 
nije bija neg* težak, u Crn’ci isto, ma šta 
ću ti govoriti. Čitav život san od polja 
živija, dobro, vaik meso ija. Dok je bila 
živa pokojna stara, sadija san i cate, čen- 
trune, kukumare, ka’ je umrla nazad deset 
godina, štica san se, puno je muke. En ti 
Gospu, živ’lo se odlično i radilo. Dok san 
konja ima, noćon bi travu za njega kosija, 
a po danu radija. Ko je ima zemlje, lipo 
je moga živ’ti.

Sin’ši Barbači krepa je konj nedavno. 
A lip je bija, bil, puno mi je ža, koliko 
ga je Sin’ša volija. Samo je puno ija, dotu 
čilu. Vaik san ima puno manje, aV jače 
konje, one bosanske. A štaš, sve je kuragu 
oŠ’lo. Sinko moj, sritan san šta iman

puno godina i šta /neću još dugo gledat’ 
di je ovo došlo.

— A što to?
— Kako šta? Otkako je cukar jeftin, 

judi svašat miša ju, truju druge. Neš’ mi 
virovat’, ali ja cukar jedva u .Čaj metnen, 
ne volin ga vid’i. A danas je cijena ista 
i onon dobron, i onon paštroču od vina. 
Ovo vino, šta se danas pravi, nije niti 
sjena onome prija. A lov? En’ ti, kol’ko je 
onda divljači bilo! Čekaj, iđen po pušku, 
da je vidiš.!

Došao je i Frane Bulat, sa zamotuljkom 
ispod ruke. Križa se panceta i govori 
uglas da boljeg vina nema i da Andriji 
»nije potriba otvarati tovemu«, jer sve 
popije društvo.

— Nikad nije sam?
— ba sam! Često smo ode (govori An

te): Mate Skroza, Dragiša Manojlović, Sa
vo Mandić, Emil Marasović, Frane Bulat, 
Branko Juras, Branko Rupić, Viče Krečak 
rečeni Mikelanđelo i ja. Plane to sve, a 
i poide se toga, donesemo od kuće.

Onda mi »mulci« ispričaju da u sobi 
na katu Andrija spava na jednom krevetu, 
a puška leži na drugom. »Aj ti to razu
mi?« Gledam po zidovima, puni su »Play- 
bojevih« ljepotica. Zalijepljen je i poster 
Lepe Brene, a ispod njega cedulja s nat
pisom (doslovce): »KAKO SE POPIJE LI
TRA, ODMA SE PLAČA RADI ZABUNE!«

— Pa ima li zabune?
— E, da ne bi staroga Usca zbunija!
Šjor Andrija se vrati sa čađavom sač

maricom u rukama.
— A ima san žena, bilo ih je, ne mogu 

se požalit’. Nišan se nikad ženija, nišan 
tija! A ovi su ti svi »mulci«, četrdesetak 
godina mlađi od mene, oni to zalipe na 
zid. A bil’ ti brudeta ija, od sredela?

— Na! Uuu, kol’ko je puta ova puška 
u Morine upala kad bi iša u patke, i ni 
vrag jon nije. Ja san ti službeno lovac od 
1921., sada san valjda i najstariji aktivni. 
Dugo san bija krivolovac, još ki’ drte uvik 
san lovija i onda su me učlanili u dru
štvo jer san bija dobar. Trojica su za me 
bili jamci jer san bija maloljetan — nišan 
bija nit’ pijanac, nit’ svadljivac... A si
ćan se, prve godine kada san dobija doz
volu oden ja u lov na Utvinu, kađ’ naiđu 
žandari, a ja udri bižat’, po navici, navika 
san biti krivolovac...

— Bilo , je divljači?
— Da bilo! Evo, ti si sada lovac, reka , 

si mi, ali nema više* ništa. Baca se po 
zemlji svašta, svakakvih kemikalija, nema 
više ni zeca ni jarebice. Asfalt, puno lo
vaca, ne sije više niko... Da si onda'vi
di ja šta je bilo! Nemate danas pojma šta 
je priroda.

— Trebala bi mi i fotografija. JeV 
može?

— Još da se i slikan? Neću, dosta je 
ovo šta san govorija i vako će svit pričat’. 
Nego, ajmo mi leći, deveta je ura. Eno je 
i Mali lega. Svi su se moji pasi tako zvg- 
li, po navici.

— Bez fotografije neće biti »pravo«!
— Biće kako će biti. Oš’ ricetu za bru

det, kada ti si se tol’ko sviđa?
— Hoću. Mogli bismo je i u novine 

staviti!
— Jopeta on $ novinan!
Ante Šestan nosi punu kantu. »Od 

Bakrice se nikako ne moš’ vratiti prazan. 
A kako, kada mu je vino odlično?« U 
Gupčevoj sipi sitna, dosadna kiša. Homma- 
ge crvenoj kapi i zlatnoj rečini na brkatoj 
glavi.

Evropske 
cijene 
i domaća 
primanja

U godini što nam je za leđima poželjeli smo, između osta
loga, i što manje poskupljenja, stabiliziranje inflacije i bolja 
vremena. Država nas međutim, već na početku Nove iznena
đuje (da li?). Za početak su poskupjeti cigarete, deterdženti i 
benzin, a najavljuje se isto i sa kavom, i još nekim potrepšti
nama, već ćemo saznati. Bilo kako bilo, netko vodi računa o 
našem zdravlju. Sto manje pušenja, više kretanja i stop zaga
đivanju rijeka, potoka, jezera i mora mrskim kemikalijama iz 
kanal izaći jskih cijevi. Riječ imaju:

Branimir Periša

NEVEN JAKOVLJEVIC, auto-bojadi- 
ser: — Nemam automobil, pa ne trošim 
na gorivo. Sumnjam i da ću ga kupiti, jer 
moja ušteđevina za to predviđena nikako 
ne može sustićd stalna poskupljenja. Ni
sam oženjen, pa mi je, uvjetno rečeno, 
lakše, ali mogu reći da je društveni ži
vot vrlo Skup. A osnovni troškovi života? 
Evropske cijene, a primanja domaća*. Vje
rujte, imam u poslu problema sa napla
ćivanjem. Ne znam naprosto kakve para
metre uzeti u obzir. Cdgarete? E. toga se 
neću odreći, kuda bih tada stigao?

ANTE RADIĆ, službenik: — Svakoga 
dana nešto poskupljuje, ništa me više i 
ne iznenađuje. Imam obtelj, troje djece, a 
radim samo ja. Za suprugu, kao i za mno 
ge, nema zaposlenja. Možete misliti kako 
se treba stiskati. Nakon ovog poskuplje
nja još ću više reducirati vožnju automobi
lom, drugog izlaza nema. Sreća je da sam če 
sto na terenu, pa ionako manje vozim. 
Za obitelj mora biti, tek potom 4 dolaze 
ostali troškovi. Cigarete ću nastojati *sma 
njiti« više zbog zdravlja, ali sumnjam, 
još da se i toga odreknem...

TONKA PETKOVIĆ, radnica u *Bo- 
bisu«: — Da, čitala sam da će biti pos
kupljenja i pitam se dokle će to tako ići? 
Poskupljenja benzini i cigareta nisu me 
se posebno dotakla jer nemam automobil 
d ne pušim... Sa svojim osobnim dohot
kom mogu živjeti sasvim dobro jer sam 
sama, a tako je hoćete-nećete, ipak lakše. 
Znam ljude kojd imaju i manja primanja 
od mojih, pa s jednom plaćom uzdržava
ju četveročlanu obitelj. Kako li je tek 
njima?

DRAGICA SKUGOR, slastičarka: — 
Zaručnik i ja živimo kod njegovih rodi
telja. On je mesar bez zaposlenja, radi 
ali samo sezonski i samo ja imam stalna 
primanja. Još uvijek smo bez djece i lak
še je, naravno, nego nekima. S druge 
strane, mladi smo ljudi; normalno je i da 
negdje izađemo, a eto, benzin je nanovo 
poskupio, što je previše, previše je. A 
koliko čujem i kava će, cigarete već je
su, a to su toliko normalne i potrebne 
stvari kojih je teško, naprosto nemoguće 
odreći se.

B. PERIŠA 
(Snimio: V. Polić)
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Skupo
ze prodaje
lenama od- 
iiašim trgo- 
imo zapo- 
bj od njih, 
like gotovo 
kno sasvim
i od 
i Na 
rije 
io 40

Robne 
odjelu 
kaputi 
tisuća

4 5 do osa- 
I (model od 
I cijena suj 
pd 5 do 11 
fakne vari- 
ido 46 tisu- 
jo do 18 ti- 
t od 15 do 
I. Od 20.si- 
iće i popust 
|vu navede- 
imuška odi- 
p 15 do 35 
jlače košta- 
|ia, a odluči 
kožu, platit 
kelu, od 50 
para. Jakne- 
|no su jefti- 
(m je u ra-

sponu od 12 do 30 tisuća, 
a mantili odl6 do 22 ti
suće. Najjeftinija muška 
košulja vrijedi 2200, a naj
skuplja 7193 dinara. Dže
mperi »se kreću« od 4250 
najjeftiniji, do 11440. tisu
ća dinara. Cijene ženskih 
modela su slične.

U trgovini »Barova«, na
šega najneizbježnijeg pro
izvođača cipela, za pojedi
ne modele na snazi je po
pust do 50 posto, ali je to

milijun, a cijena ženskih
modela kreće se od 3
13 tisuća dinara.

Kod »Alpine« ženske 
zrne su 644' tisuće, pa

do

či- 
sve

□ □ □

3

□

lagana obuća : 
prošlih pošiljki, 
je muške cipele 
dok za 
treba izdvojiti

zaostala iz 
Najjeftini-

• koštaju 2 
najskuplje 
8,5 tisuća

dinara. Ima i vrlo jeftinih 
dječjih čizmica po cijeni 
od 1000 do 1900 dinara. 
Najjeftinije ženske čizme 
koštaju 575 (snižene), a 
najskuplje 10.120 dinara.

U 
uće 
sta, 
kih

trgovini »Tvornice ob- 
Beograd« nema popu- 
i najniža cijena muš- 
cipela je 400 dinara.

Naskuplje koštaju »stari«

PERA

l zube većem bratu

do 14.950 dinara. Od muš
kih modela samo je jedan 
snižen za 20 posto (košta 
517 tisuća), dok je sniženje 
za ženske cipele od 20 do 
40 posto. Izbor je prilično 
slab, a nove pošiljke ne o- 
čekuju se tako skoro.

Na kraju smo se obreli ■ 
i u prodavaonici dječje 
konfekcije i ostali pomalo 
preneraženi. Prosudite: pa
mučna košulja za dvogodi
šnje dijete košta 2300, a 
sportska majica 2400 dina
ra. Džemperić za novoro
đenče (20 x 20 centimetara) 
košta 2100 dinara. Vu
neno odjeke 3700 din,, za 
nešto veći uzrast 4030 din. 
Pamučne gaćice od 250— 

{300 majice dugih rukava 
500 dinara... Sve to uz 

'• napomenu da su takvi ar
tikli oslobođeni plaćanja 
poreza na promet. Što se 
tiče skupe odjeće navede
ne na pbčetku trgov
ci u Robnoj kući uopće 
nisu zabrinuti. Skuplji mo
deli prodaju se vrlo brzo 
i dobro, a hit sezone bit 
će. uskoro odijelo od nekih
50 tisuća dinara. Uzmite
olovku i pažljivo računaj
te.

Qv\om u jagode
Čovjeku naviknutom da zove (i prozi

va katkad) nije ugodno kad'se netko, ba
rem i na trenutak, posluži njegovom me
todom.

A desilo se takoreći slučajno. U prola
zu. Neplanirano i iznenada, kao i mnogo 
puta ranije, uostalom. Veli on meni: Vi 
ste taj i taj', onaj »halo« iz novina, kaže, 
a ja,... — A tko ste vi? pitam ja. — B. 
Petričević, kaže on. — E, e! na to ću ja. 
Pa... dodajem brže-bolje. — B. Petriča- 

'Vić, kaže on. — E, e! na to ću ja. Pa... 
dodajem brže-bolje. — Ma, ja bi nešto o 
sudu! — Kojem sad sudu?! — Općinskom, 
a kojem bi drugom! — Nemojte, nemojte, 
molim vas! Ne petljam ja sudovima, na
ročito općinskim! Ja sam pošten građanin, 
znate! — Ma, nemate vi Što' petljati! Ne 
radi se o vama! O mojoj supruzi je riječ 
tj. ona radi u Sudu! — O supruzi velite 
da se radi! I to vašoj! Onda svaka čast! 
Svaka čast!

Onda govori B. Petričević. I vadi neke 
papire usputno.

Veli: Rekoh već da mi supruga radi u 
Općinskom sudu. Ovom našem iz Sibeni-

zbor radnika u Sudu i, drži tamo-----drži 
vamo, osporili mojoj supruzi pravo na 
stan, izmmili prvostepenu odluku od tre
ćeg miseca i dodijelili stan drugom kan
didatu!

;• Pa što! Imate pravo na'tužbu! Naj
prije osnovnom sudu udruženog rada — 
pa dalje!

— Imam vražju mater! Od jedanaestog 
miseca pa do danas, a danas je 14. sičnja 
da znate, nismo dobili ništa napismeno! 
Tili smo, mi već na sud, ali što moremo 
kad nema ništa na papiru, nema obavi-
jesti; a bez toga...

• Pa što niste tražili, urgirali!?
— Kako nismo! I to bezbroj puta! I 

ne znam više di nisam bija: u Općinskom 
sudu, Općinskom sindikalnom vijeću, kod 
pravobranioca samoupravljanja. Ma, bija 
san Čak i kod predsjednika općine!

• Ee! I od pismene obavijesti još ni
šta?

— Ništa!
• Znači, 

žena — ne 
vi'... •

— Tako 
će, bit će; 
— onih na

ovom sudu gdje vam radi 
paše onaj drugi sud, kao što

izgleda! Svi nam govore: bit 
nema problema; vidiš ti njih 
sudu, a stan koji je prvoste-

□
□

□ □

ka, znate. Desetak i nešto godina. Onda 
su oni tamo tj. u Sudu u misecu srpnju 
1984. godile raspisali natječaj za dodjelu 
stanova na korištenje. Javila se i moja su
pruga. U mjesecu ožujku 1985. godine, na
kon završene procedure, mojoj supruzi je 
dodijeljen, istina ne odgovarajući nego do
sta manji s obzirbm na broj članova po
rodičnog domaćinstva, ali po meni — bo
lje išta, nego ništa, stan. Vezano time
dobila je i odgovarajuću odluku.

• Bravo! Znači, problema nema!
— Vraga nema! Da ga nema pari 

bi mi sada ode ćakulali! Eeel... Na
da 
tu

odluku, dakle, žalili se neki drugi kandi
dati. U svojim prigovorima nisu naveli 
bogzna što: kako je tj. mi imamo vikendi- 
cu-kuću na Kapriju, kako su moji u *ši- 
benki« navodno dilili stanove, a ja se ni
sam javija na natječaj i si. ali i to je 
bilo dovoljno da ne dobijemo ključe.. On
da je, nakon osam i nešto miseci, u stu
denome 1985. godine točnije, raspravljao

penom odlukom dodijeljen mojoj supruzi 
skoro- dvi godine zjapi prazan! Zapravo 
takvo stanje je bilo do jučer, jer, kažu mi 
neki, da je onaj drugi — drugostepeni 
kandidat — upravo uselio! .

• Proći će i to! Radi se očito o ne
sporazumu! Strpite se!

— Ma, vraga ćemo se strpiti! Nas je 
desetero ,moj kume! Ja, supruga — i os
mero djece! Čitav mali bataljun! Govori
ja sam ja da nam dadu na korištenje sa
dašnji stambeni prostor, govorija sam... 
ma, što nisam govorija!

S Bit će da iz toga razloga niti ne sti
že pismena obavijest!. .. Šalim se, narav
no. A što dok se sve to ne razriješi i ne 
dobijete pismenu obavijest kao osnov za 
traženje supruginog prava, što ne bi pre
selili. u Kaprije, rekli ste.,..

— Istina da tamo imamo nešto! Otud 
. mi je supruga. Ali reka sam i to: u redu, 

ići ćemo s u Kaprije, ali morate nam osi
gurati skraćeno radno vrime — brodska 
pruga stiže u osam, a iz grada ide u pod- 
ne i po; za osmoro djece ćete otvoriti 
osnovnu školu u Kapriju, jer zakon kaže 
da već za petero...

Potom smo se razišli.
Svak u svom pravcu. Boško P. pardon 

B. Petričević u suprotnom.
Onda sam ja pomislio: nije zgodno kad 

te kadija tuži i kad ti kadija sudi, ali pri 
tom nisam mislio na ništa konkretno. 
EeeJ

VELIzan
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ju ploču ili 
ji špade, on 
G bi, otpri- 
J kazano, ob- 
Jieđu šiben- 
(>g centra i 
rnice u Vo- 
I u pitanju 
i neuspjeli 
anju, samo! 
mjera, oda- 
UL
»slio u »Št
ivima i ra- 

skladišno-
adnika. Še- 
mu je tek, 
»a medicine

Medicin- 
kladu s po
ima iz ra- 
irstva, izda- 
o ograniče- 
sobnosti na 
JCi uz stro- 
ivljanja te- 
>slova i di- 
reko 20 kg 
m na kara- 
:oje je tre-

(uglavnom 
lovi), te na 
irme — pp- 
j biti teško 
ao pod opi-

A. S. se.

»dosjetio jadu« i krenuo 
put Vodica. U tamošnjoj 
Zdravstvenoj stanici nisu 
»sitničarili«, a nisu niti po
stavljali pitanje nadležno
sti i ovlaštenja, pa su »de
čka« snabdjeli potrebnim 
uvjerenejem »bez granica« 
i ograničenja.

...Dva uvjerenja o zdra 
vstvenoj sposobnosti, dak
le: jedno (ono s ograniče-

B. PERIŠA

njem šibensko) izdato
27. prosinca 1985. godine i 
drugo (ono vodičko — ne
ograničeno) izdato 31. pro
sinca 1985. godine!

Pitanje je samo koje je 
(i koje bi trebalo biti) ono 
pravo, »sprovedivo«, ali... 
to nije važno.

Važno je da se sve mo
že kad se hoće — ako S3 
hoće!
- A možda najvažnije (i 
najlošije) u svemu tome 
ipak: pokaži da si jak, sna 
žan. samostalan; pokaži ~u 
be većem i starijem bratu, 
barem se pri tom (i svje
sno) zaobilazili striktni za
konski propisi, posljedice 
čega mogu biti (to praksa 
i dokazuje) dalekosežne, da 
ne kažemo — katastrofal
ne!

O. C.

□ B□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□□a

vaša pisma

Sto kaže Općinska uprava za katastar
Molimo vas da prema propisima o štampi objavite ovaj 

odgovor Općinske uprave za katastar i geodetske poslove 
Šibenik, na vaš napis »Naučno-fantastićna administracija«, 
objavljen u vašerp listu od dana 11. siječnja 1986. god.

Smatramo da je vaša novinarka jednostrano obavješte- 
na o predmetu Ivana Strika pk. Ivana iz Zlarina i da je 
bilo potrebno prije objavljivanja napisa detaljnije se upo
znati s navedenim predmetom. .

U katastarskom operatu za K.O. Zlarin, čestice br? 2891 
i 3605 te u K.O. Zaton — Srima čestice br. 6276 i 6293, 
upisanj su još od 1956. godine na svakoj, čestici suposjed- 
niei Ivan Strika pk. Ivana za polovinu površine i općena
rodna imovina pod upravom Općine Šibenik za drugu po
lovinu površine navedeneih' čestica zemlje.

Prema tim napisima razrezuje se i porez na dohodak 
od poljoprivredne djelatnosti.

Iž gore navedenog nedvojbeno je jasno da je u ovoj 
Upravi upis posjednika proveden propisno i u skladu sa 
stvarnim stanjem na terenu.

Nadalje napominjemo da je pravni zastupnik za opće
narodnu (općinsku) imovinu Općinsko javno pravobranalaš- 
tvo.. • »

Materijalna dioba tj. parcelacija zemljišta može se vr
šiti samo u suglasnosti s oba posjednika — vlasnika, a ov
dje nije izvršena, jer je između zainteresiranih stranaka

posjednika (Ivana Strike pk. Ivana i Općinskog javnog 
pravobranilaštva) postignuta nagodba, da se ne vrši par
celacija svake od četiri nekretnine po polovinu, već da će 
ugovorom svakom posjedniku pripisati po dvije nekretnine 
za cijelo.

Kao dokaz ove tvrdnje u prilogu ovom dopisu dostav
ljamo vam i kopiju odgovora Saboru SRH, Služba za pred
stavke i prijedloge, Zagreb od 14. srpnja 1984. godine.

Nakop što stranke izrade ugovor o podjeli čestica i do
stave ga ovoj Upravi, biti ćemo u mogućnosti da izvršimo 
njegovu provedbu.

Uz drugarski pozdrav.
Direktor

Darko Skračić, dipl. inž. geod.

OBJAŠNJENJE AUTORA OSVRTA
Predmet Ivana Strike pokrenut je 1,979'. gocfine. Općin

ska uprava za katastar i geodetske poslove prešutjela je 
sve (opravdane ili ne) zahtjeve za rješavanje toga predme
ta d prvd put še oglasila 1984. godine. Pet (5) godina kas
nije i to tek nakon urgencije Sabora.

U tekstu koji sam napisala, to je bilo ono što je pjes-
nik mislio reći...

Jordanka GRUBA?
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ŠIBENSKI NOGOMETAŠI NA SNIJEGU JAHORINE

TELHOMSKE MUKE
Dva sata smo telefonski »birali« hotel »Panorama« u Pa

lama, na Jahorini. I jedva dočekali kratki Nadovezin raport: 
— Ovdje je sve u redu. Radimo »normalno«. S nama su i no
vajlije,, za koje vjerujem da će ostati na Subićeveu. .

Dalje nije išlo, jer je linija naprasno prekinuta. Ostaju 
nam dakle, sama informacije »iz druge ruke« o dvotjednim, 
snježnim pripremama nogometaša »Šibenika«.

Prijelazni rok maje slutio na 
buru na Subićeveu, ali, ako 
ne bude nekih neočekivanih 
promjena, »crveni« će tabor 
biti bitnlo osvježen. Uz Gora
na Šušnjaru, koji je konačno 
stekao pravo igranja, te po
vratnika Nebojšu Pe&ća, ši
benski dres trebala bi odjenu
ti još četvorica igrača: »Haj- 
dukovi« poletarci Bučan i Mi- 
mica, rezervni vratar »Čeli
ka« Cvitković. te stoper 'zvor- 
ničke »Drine« Maletić.

želi '^tupati »Splitu« ' Nisu, realnim? To nije rijetko pi- 
međutim, isključene ni đalj- među onima, koji prate 
nje .novine. Muvslav Sorgić, na Subićeveu.
razmišlja o odlasku u Armiju, 
a Zvonko Vidačak i Goran 
Jurišić o smanjenom angaž
manu ili povlačenju. Nije is
ključen povratak na Šubiće
vac Ozrena Vrcića, mladog 
vratara, koji se »kalio« u »Me 
talcu«. Nisu definitivno zavr

Šubićevac su definitivno na
pustili dva Jovana, Adamo- 
vić i Štampalija, te rezervni 
vratar Zlopaša, koji navodno

šeni ni razgovori s dvojicom 
napadača. U kombinaciji su 
Sarajrić iz tuzlanske »Slobo
de« i Vrebac iz kakanjskog 
»Rudara«.

Čemu pojačanja, kad su am 
tyicije za prvo mjesto postale

— Moramo misliti na sut
ra. Već sada stvarati momčad, 
koja bi dogodine uspjela iz
boriti plasman u planiranu 
Prvu * B- ligu — precizni je 
odgovor Maksima Brkića-Pa- 
ncirova, predsjednika NK »Ši
benik«.

Da »crveni« zaista ne mis
le samo o proljeću, već i puno 
dalje najbolje govori podatak 
da će po prVi put u povijesti 
kluba na zimske pripreme i 
perspektivni mladi igrači.

— Vježbat ćemo u Bosan
skom Grahovu. Povest ću ne 
samo naše juniore, već i ne- 
kolidnu nadareriih igrača, iz 
»Metalca« i pionirskog sasta
va — raportirao nam je Ran
ko Lakić, profesionalni trener 
šibenskih nada.

_ Posebne,' juniorske pripre
me su i osnovni razlog što 
na pripreme prve momčadi, 
suprotno dosadašnjoj praksi, 
Pero Nadoveza nije poveo ni
jednog od mladih. To (i ne 
samo to) bi nam trener »Ši
benika« zacijelo još bolje ob
jasnio, Zato je i prava šteta 
što su se telefonske muke is
priječile nakani da ovaj tekst

bude zapravo iscrpni Nadove
zin raport sa snježne Jahori- 
ne.

DVOSTRUKI 
KOŠARKAŠKI 
PROGRAM

I. M.

IZMEĐU JUČER l SUTRA
— Moramo misliti na sutra. Već sada stvarati mom

čad, koja bi dogodine uspjela izboriti plasm an u planira
nu Prvu B—ligu — precizni je odgovor Maksima Brkića - 
-Pancirova, predsjednika NK »Šibenik«.

Kamera 
na 

Baldekinu

VRAĆANJE ,IMIDZA‘
NOVOGODIŠNJI blagdani bili su na izmaku, kada je 

počela »javna rasprava« o novom velikom privredno-spprt- 
skom centru na Vidicima. Za taj rani, kuloarski početak 
izmjene mišljenja o objektu, što bi objedinio interese pri
vrednika i sportskih zanesenjaka, najveći je »krivac« sva
kako Vlado čović, privrednik i sportski radnik, koji nije 
izdržao a da prijateljima ne pokaže dio idejnog rješenja o 
željenoj građevini na Vidicima. Što nagriza Čovićevu strp
ljivost u očekivanju novog objekta nije teško pretpostaviti. 
Uostalom, planove o vraćanju starog, šampionskog »imi- 
dža« Baldekina, prvi čovjek »Šibenke« i ne krije. Otuda, 
međutim. i skepsa onih, koji traže iscrpniju raspravu o to

sta u dvorani IH da pozdravim zamisao o pratećim, otvo- w 
renjm rekreacijskim objektima. Znam da i udruživanje alu- || 
minijaša, trgovaca i ugostitelja predstavlja uz stanovite uš- B 
tede u zajedničkoj investiciji, prvenstveno izraz razumije- H 
vanja za sportske, posebice košarkaške probleme. Ne bih, M 
međutim, o tome je li hereza glasno razmišljati o takvim g 
objektima u treneiitku, kada nas glava boH od puno većih S 
problema. To ostavljani uvaženijim 1 meritornijim. ali... H

Dobro znam da su slične objekte sagradili (ne tako da- p 
vno) sredine, koje su i manje i siromašnije od šibenske.. I 
da je tijesni i vrući ambijent sadašnje šibenske dvorane, 81 
zamišljene kao školske, jedan od nespornih uzroka gubitka 
šampionskog »imiđža« Baldekina u doba, kada su »šiben- g 
kinu« kvalitetu u Jugoslaviji (i Evropi) mogli osporiti samo S 
oni, kojima zloba i zavist u pravilu potiskuju objektivnost. 0 
Uostalom, da nije zavisti, ne bi bilo ni zavidnih uspjeha!

RATKO RUDIČ je, za razliku od Miloša Milutinovića, 
vrlo mobilni tip selektora. Vaterpolskog saveznog kapetana 
mogli smo u relativno kratkom vremenu vidjeti dvaput u 
Šibeniku. Naravno, u društvu ovdašnjih vaterpolskih rad-1 
nika.

— »Solaris« je igrao više nego dobro u Beogradu. Uz 
malo sreće i koncentracije mogao je pobijediti »Partizan«. 
— kazao je. bez kurtoazije, Rudić, koji očito kontrolira ve
liki izbor igrača. Jer, kako drukčije protumačiti njegovu us
poredbu lanjske i ovosezonske forme Reiza Đurđevlća IH 
mladog Šupe?

— A kako smo tek igrali protiv »Juga«!? — »uzvratio« 
je Rudiću Bojan Krvavica, dugogodišnji »tehniko« šiben
skog prvoligaša.

me kakav privredno-sportski centar i koliku gradsku sport
sku dvoranu treba Šibenik. Ili gdje bi on trebao biti lociran.

U aktualnim inflatornim kretanjima slabo se snala
zim, kad su u pitanju brojke. Ostaje mi da vjerujem prvim 
računicama što govore o ukupnoj investiciji od 1,3 milijar
de dinara, o 7000 »kvadrata« i jednakog broja sjedećih mje-

— U prvih 11 kola šibenski su vaterpolisti upisali 5 
bodova na strani, a samo četiri u svom plivalištu. Ima 11 
boljeg pokazatelja o prevrtljivosti forme, raspoloženja i 
motivacije Renjine čete? Nije li za veće pothvate potreb
no znatno više stalnosti? Ili je u sadašnjim uvjetima podi
jeljenosti momčadi na »šibenski« i »zagrebački« sastav 
traženje pogače kraj kruha prosječne kvalitete, ipak, uto
pija!?

Ivo MIKULIČI/

Atraktivna košarkaška 
večer na Baldekinu. Naj
prije »Šibenika« »Parti
zan«, a potom i »Revija- 
Elemes — »Bosna«. Prisus
tvo televizijskih kamera 
dovoljno govori o’ »vječ
noj« privlačnosti košarke, 
koju interpretiraju Siben- 
čanli. I tradićionalno kvali
tetnim nadmetanjima »Ši
benke« i »crnobijelih«.

— Još nisam prebolio po 
raz u prvoj utakmici. Iz
gubili smo je zaista glupo, 
jeftino. Kad bismo ponovi-, 
li igru iz Beograda, vjeru
jem da se »Partizan« ne 
bi izvukao. Unatoč neospo
rnim kvalitetama Vilfana. 
Zoricića, Grbovića ... — Pri 
čao nam je Predrag Šarić, 
kapetan šibenke«.

Prisustvo TV-kamera je 
i osnovni razlog što košar
kaši ovaj put igraju predi
gru košarkašicama. A riječ 
je o, po mnogo Čemu; slič
nom susretu.

— U Sarajevu smo neza
služeno izgubili. Zahvalju
jući prvenstveno neobjekti-. 
vnim sucima. Stoga nam 
je želja za revanšom izu
zetno izražena. — kazao 
nam je trener »Revflje-El- 
emesa« Nenad Amanović.

U Novu su godinu Šibe
nke startate s pobjedom u 
Zrenejaninu.

— Protivnik je bio slab, 
ali visoka pobjeda, ipak, 
govori o našoj dobroj for
mi. Vratilo nam se i do
bro raspoloženje. Prije 
dvadesetak dana smo umi
rali od straha za opstanak. 
Sada nam se u glavi mo
taju kombinacije i o viso
kom, četvrtom, mjestu. — 
priznala nam je Ines Pip- 
lović, igračica »Revije Ele- 
mesa«.

To uostalom, nije i niš
ta novo. Za drastičnu pro
mjenu raspoloženja u ši
benskim klubovima dovolj- . 
na je iedna slatka pobjeda 
ili jedan neugodan poraz.

I. M.
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Izvještaj o izgradnji
Doma boraca i omladine

Radi njegovanja duha socijalističke revolucije i njenih 
tekovina, kao i neiscrpnog vrela za odgoj mladih gene
racija i s tim u veži stvaranja uvjeta u kojima bi se 
radni ljudi/ građani, borci, a naročito omladina okupljala, 
obrazovala i kulturno uzdizala, krajem 1971. godine, na 
prijedlog društvcno-politlčklh organizacija, na zajedničko! 
sjednici Skupštine općine donesena je Odluka o potrebi 
izgradnje -Doma boraca I omladine.

Odlučeno je da se Dom smjesti na sjevernoj strani 
Poljaic maršala Tita u prostora koji je omeđen ulicama 
Petra Grabića, Borisa Kidriča, Bratstva i jedinstva 1 
Riječkom ulicom.

Prema izgrađenom projektu izgradnja Doma bila je 
predviđena u dvije faze. Prva faza obuhvaćala je objekt 
Doma ukupne bruto površine 4.300 četvornih metara, a 
druga' faza veliku dvoranu sa 650 sjedišta i druge pro
storije. . . •

Radi realizacijo prve faze izgradnje Doma iz samo
doprinosa građana mjesnih zajednica grada Šibenika od 
1975. do 1981. bio je predviđen iznos, od 49,8 milijuna 
dinara.Kpko taj iznos nije bio dovoljan, uloženi su napori 
da se sredstva osiguraju iz drugih izvora (Odbor za obi- 

i Iježavanje povijesnih događaja i ličnosti Sabora SR Hrvat
ske, Republički SIZ kulture), a što nije bilo moguće 
realizirati.

KxAo.su tada znatno povećane cijene 1 troškovi gra- 
eđnja, kao i stupili na snagu rigorozni propisi o osigura
nju sredstava vezano uz provođenje mjera stabilizacije, 
početkom 1980. donesen je zaključak da se revidira 1 sma
nji program izgradnje Doma na oko- 2.000 četvornih me- 
tara i da se ujedno izuči mogućnost adaptacije zgrade 
»Inclhiostri« za .te namjene. To je u ovom međuvremenu 
1 učinjeno.

Ujedno su za Izgradnju Doma iz tekućeg samodopri- 
nosa mjesnih zajednica grada Šibenika osigurana sredstva 
koja budu pritjecala u vremenu od 1. siječnja do kraja 
srpnja 1985. tj. za sedam mjeseci. S obzirom da je vrlo 
visoka inflacija već poremetila' izgradnju objekata koji su 
predviđeni Programom samodoprinosa mjesnih zajednica 
grada Šibenika od 1983. do 1988.. godine (dovršena je 
Osnovna škola »Rade Končar« 1 privremeno se odustalo 
od adaptacije školskog prostora u Ulici 12. kolovoza 1941. 
za potrebe Osnovne škole »Simo MatavuIJ«), Odbor sa
modoprinosa je, uvidjevši da može biti ugrožena izgrad
nja Doma boraca i omladine, predložilo da se prikuplja
nje sredstava produži još za sedam mjeseci tj. do 28. 
veljače 1986. To su zborovi građama u mjesnim zajedni
cama grada Šibenika prihvatili.

Svako dalje produljenje sredstava za Dom ugrozilo bi 
izgradnju dječjih vrtića i jaslica

Iz tekućeg samodoprinosa osigurava se 220,0 milijuna 
dinara, dok je od prethodnog samodoprinosa raspoloživo 
30,8 milijima dinara, tj. ukupno 250,8 milijuna) dinara.

Investitor Doma — Savez udruženja boraca NOR-a 
Općinski odbor Šibenik u ovom -međuvremenu učinio je 
sVe predradnje u vezi izgradnje Doma, i to:

—naručio je idejnu i izvedbenu investicljsko-tchnlč- 
ku dokumentaciju i troškovnik, što je bilo dovršeno do 
15. 7. 1985;

—proveo Je natječaj za izgradnju Doma do 19. 8. 
.1985. u skladu s propisima,'

— poduzeo Je radnje za zakup poslovnog prostora 
koji će biti u prizemlju (kavana u zatvorenom i otvorenom 
prostora i turistička agencija »Atlas«) i tu postigao cijenu 
od 35,0 milijuna t dinara, što je već' realizirano;

— oročio sredstva da bi se manje gubila vrijednost 
novcu do početka gradnje 1 tu ostvario 9,0 milijuna di
nara na kamate, kao i druge radnje (izdavanje građevin
ske dozvole, iseljenje stanara kojima je već prije plaće-, 
na naknada, »znatan pozajmicu od 50,0 milijuna koja će 
se s raspoloživim sredstvima od 180,0 milijuna dinara dati 
izvođaču kao avans da se izbjegne klizna skala i drago);

— ugovorio radove s najpovoljnijim izvođačem RO 
»Ivan Lučlć-Leivčcvlć« Split, uz cijenu od 340,0 milijuna 
fiksno po sistemu »Ključ u ’ ruke« prema projektnoj do
kumentaciji u roku ođ odam mjeseci (15. lipnja 1986. 
god;) te isključuje primjene člana k 636. 1 637. Zakona o 
obaveznim odnosima (klizne skale).

Nakon obavljenih svih predradnji ukupni troškovi iz
gradnje Doma boraca i omladine iznose:
A. TROŠKOVI IZGRADNJE DOMA

1. Projekti i pripremni radovi
2. Građevjnsko-obrtnički instalaterski 

radovi, oprema i namještaj, fiksno 
bez klizne skale (rok izgradnje 8

3. Nadzor
4. Doprinosi i učešća

a) Doprinos zai energetiku
b) Doprinos za vodoopskrbu
c) Priključci za vodovod
d) Troškovi uređenja grad.

zemljišta (komunalije)
e) Doprinos za sklonište

5; Interkalarne kamate
6. Bankarski, administrativni i ostali
7. Nepredviđeni i drugi radovi

u dinarima

mj.)

4.410.000
5.000.000
2.000.000

12.290.055
5.000.000

troškovi

10.911.596

340.000.000
4.225.000

28.700.055

5.000.000
3.163.349

18.000.000
410.000.000UKUPNO

B. IZVORI PRIHODA
1. Prenesena sredstva iz ranijeg samodoprinosa
2. Tekući samodoprinoš od 1. I 1985. 

do 28. II 1986. .
3. Učešće »Atlasa« i »Rivijere« za . poslovni 

prostor
4. Kamate na oročena sredstva - 

'SVEGA 15
5. Udružena sredstva privrede 

UKUPNO

30.775.589
220.000.000

35.000.000
9.029.581

294.805.170
115.195.830
410.000.000

Očito, da je za .potpunu realizaciju nedostajalo oko 
116,0 miliiuna dinara, pa je zato predložen Sporazum o 
udruživanju dijela sredstava: društvene reprodukcije radi 
dovršenja Doma boraca i omladinp , svim, organizacijama 
udruženog rada u općini. ..

Do sada Je Sporazum prihvatila ‘većina organizacija 
udruženog rada, među kojima radne" organizacije u okviru 
SOUR »Industrija aluminija« i SOUR »šlbenka«, osnovne 
organizacije Tvornice elektroda i ferolegura, »PoHplast«, 
»Luka«, »Slobodna plovidba« i druge. Jedan broj ovih or
ganizacija već Je uplatio akontaciju (do 27. XII uplaćeno 
je 11,464.000 dinara), a ostale uplate su ii toku. Konačan 
obračun ovog udruživanja je po završnom računu za 
1985. godinu.

Sa izvođačem radova Radnom »Ivan Lu
čić Lavčević« Split zaključen je ugovor o izgradnji po si
stemu »ključ u ruke« uz fiksnu cijenu od 340,0 milijuna 
dinara bez klizne skale za sve građcvinsko-obrtnlčkc insta- 
laterske radove, opremu, namještaj i uređenje okoliša ii 
8 mjeseci, što znači da bi objekat trebao biti dovršen 
za »Dan borca« 4. srpnja 1986.- godine.

Prema ugovora izvođaču radova isplaćena Je akonta
cija od 230,0 milijuna dinara po potpisu ugovora 29. X. 
ove 'godine, 50,0 miliiuna bit će isplaćeno do konca go
dine, a ostalo u 1986. godini. Radi premošćenja - u pritl- 
canju sredstava dobivena je pozajmica od »Tvornice alumi
nija Ražine« od 50,0 milijuna dinara koja će biti povra- 
ćena nakon što osnovne organizacije udruženog rađa u 
okvirima SOUR »Industrija aluminija« udruže sredstva. 
Radovi na izgradnji Doma odvijaju se prema predviđenoj 
dinamici što za sada govori da objekat može biti dovršen 
u ugovorenom roku.

Nadzor radova povjeren je Radnoj organizaciji »Plan«, 
a konzultant je 'Zavod ža arhitekturu Arhitektonskog fe? 
kulteta Sveučilišta u Zagrebu, koji je i projektant objek
ta.

Šibenik, 9. siječnja 1986.
ODBOR SAMODOPRINOSA

MJESNIH ZAJEDNICA GRADA ŠIBENIKA
PREDSJEDNIK

Sava Milovlć, v. r.

Izvještaj o izgradnji Spomen-__  
partizanskog groblja Kvani - Šibenik

1. Spomen partizansko groblje Kvanj — Šibenik (u 
daljnjem tekstu: Spomen groblje) građeno je u tri faze, 
!er se nisu mogla osigurati cjelokupna« novčana sredstva. 
leć u početku građenja ocijenjeno je da bi Spomen grob

lje stajalo oko 12,000.000, dinara.
2. Fond mjesnog samodoprinosa grada Šibenika od 

1975. do 1983. godine za izgradnju Spomen groblja osigu
rao je ukupno 4,262.000 dinara.

Za izgradnju su utrošena sva osigurana sredstva, 1 to:
1) 282.000 dinara — izrada idejnog projektni i pro- 

Ckta kripte, koje Je izradio akademski kipar Despot Ante 
Zagreba; /
2) • 40.000 dinara — Izrada tehničke dokumentacije i 

obavljanje poslova nadzora, koje je obavila OUR »Plan« 
Šibenik;

- 3) 1,000.000 dinara — naknada za eksproprirano z zem
ljište za izgradnju Spomen groblja;

4) 2,940.000 dinara — građevinski radovi, koje Je oba
vila RO »Izgradnja« Šibenik.

Ovi su troškovi u cijelosti prikazani u Završnom ra
čunu Fonda mjesnog samodoprinosa grada Šibenika od 1. 
5. 1975,. do 2. 3. 1983. godine, koji je donijela Skupština 
Fonda na sjednici od 16. 2. 1984.

Investitor je bio Fond samodoprinosa preko Skupštine 
Fonda.
/ 3. Programom samodoprinosa mjesnih zajednica grada 

Šibenika od 1983. do 1988. godine (»Službeni vjesnik op
ćina Drniš, Knin 1 Šibenik«, broj 1-1983) za dovršenje Spo
men groblja planirano je 4,000.000 dinara.

4. Skupština općine Šibenik na sjednici od 14. 6. 
1983. imenovala Je predsjednika 1 članove Odbora za izgra
dnju Doma boraca i omladine i dovršenje Spomen grob
lja.

Nakon, što Je Služba društvenog knjigovodstva sjedište 
Šibenik, osporilo Odbora za izgradnju Doma boraca i om
ladine da može biti investitor, to Je SUBNOR općine Op
ćinski odbor postao investitor, i nnstaivlo gradnja Spomen 
groblja.

5. Na zahtjev Predsjedništva Općinskog odbora 
■SUBNOR-a, Odbor samodoprinosa, iz sredstava samodopri
nosa namijenjena zai izgradnju Spomen groblja i Doma 
boraca i omladine, za izgradnju Spomen groblja osigu
rao je 6,500.000 dinara (od toga 5,500.000 5. 6. 1984. 1 
1,000.000 6. 7. 1984.) i Koordinacijski odbor Općinske kon
ferencije SSRN Šibenik za njegovanje tradicija NOR-a osi
gurao je 1,500.000 dinara (od toga 1^00.000 18. 5. 1984. i 
300.000 14. 9. 1984.).
- Dakle, za izgradnju II faze Spomen groblja osigurano 
je ukupno 8,000.000 dinara.

6; Ugovorom od 16. 5. 1984. RO »Kamenar« Šibenik, 
kao najpovoljnijem ponuđaču, neposrednom pogodbom, 
povjerena je izgradnja građevlnsko-zanatsklh radova Spo
mene groblja po cijeni od 7,843.448 dinara. Rok izvedbe 
tuvrđen Je dva 1 po mjeseca pošto Izvođač bude uveden 
u posjed.

SUBNOR se obavezao da će izvođaču odmah isplatiti 
beskamatni avans u iznosu od 6,500.000 dinara (tj. 82,9 
posto) dok će ostatak isplatiti nakon završetka radova.

Kako nisu bila osigurana cjelokupna sredstva ovaj se 
ugbvor nije mogao provesti. Stoga Je ugovor formalno 
zamijenjen novim ugovorom i aneksom broj 1, da bi cje- 
na ostala ista, a način i vrijeme plaćanja bili u skladu 
sa zakonom.

Novim ugoVorom od 16. 5. 1984. ugovorena je cijena 
od 6,514.465 dinara (ili 83 posto od stvarne ugovorene ci
jene) s tim da se Čitav iznos daje kao beskamatni avans. 
Uplata avansa izvršena je i to 18. 5. 1984. godine 1,800.000 
dinara i 9. 7. 1984. godine' 4,714.465 ’ dinara'.

Aneksom ugovora broj 1 od 10. 7; 1984. ugovorena Je 
cijena od 1,328.983 dinara, a uplata Je izvršena 4. 12. 
1984. -jer je Izvođač značajnije bio ’u zaostatku u izvedbi 
radova. '. ' ' •

U okončanoj situaciji izvođač Je vrijednost radova is
kazao u iznosu od 8,209.012 dinara.

Nadzorni organ odbio je izvođaču iznos od 248.000 di
nara u korist »Jndrankamena« Split za popravak oplate 
kripte, te vrijednost građevinsko zanatskih radova utvrdio 
u iznosu od 7,961.012 dinara.

Elektrolnstalacijskl radovi koje je izvela OOUR »Elek- 
tra« Šibenik, sa doprinosima, iznose 82.523 dinara.

Izrada troškovnika i obavljanje nadzora, koje rje iz
vela OUR »Plan« Šibenik iznose 194.135 dinara.

Dakle, izgradnja' II faze Spomen groblja ukupno iz
nosi 8,237.670 dinara.

7. Kad su radovi II faze gotoVo završeni, Predsjed
ništvo Općinskog odbora SUBNOR-a ocijenilo je da Spo
men groblje ne bi 'bilo primjereno svrsi i u odnosu na 
novo gradsko groblje Kvanj.

Radi toga je flnsncljsklm planom samodoprinosa za 
1985. godinu osigurano 10,000.000 dinara, a 'Koordinacijski 
odbor Općinske konferencije SSRNH Šibenik za njegova
nje tradicija 'NOR-a osigurao je 2,000.000 dinara.

Dakle, za izgradnju III faze Spomen groblja osigura
no jc ukupno 12,000.000 dinara.

8. Ugovorom sa RO »Jadrankamen« Split, neposrednom 
Kbom povjerena Je izgradnja III faze Spomen grob- 

' cijenu od 9,224.255 dinara.
SUBNOR je izvođaču dao beskamatni avans u iznosu 

od 8,000.000 dinara da bi izbjegao kliznu skalu.
U okončanoj situaciji Izvođač je vrijednost radova 

Iskazao u iznosu od 8,895.692 dinara.
Nadzorni organ odbio Je izvođaču iznos od 68.200 

dinara, tc vrijednost građevinskih radova utvrdio u izno
su od 8,827.492 dinara.

Cijena hortikulture iznosi 1,222.360 dinara
Cijena opreme iznosi 830^93 dinara
Troškovi ekshumacije iznose 407.250 dinara
OslaU troškovi iznose 347.578 dinara

SAŽETAK

1. Radi Izgradnje Spomen groblja Fond samodoprino
sa osigurao je 20,762.000 dinara, i to za I fazu 4,262.000 
dinara, za II fazu 6,500.000 dinara i za III fazu 10,000.000 
dinara, a Koordinacijski odbor Općinske konferencije

SSRNH Šibenik za njegovanje tradicija NOR-a 
Je 3,500.000 dinara; i to za II, fazu 1,500.000 dinara 

■ fazu 2,000.000 dinara.
Dakle, za izgradnju Spomen groblja osigurano 

pno 24,262.000 dinara.
2. Troškovi izgradnje Spomen groblja iznose 

24,134.643 dinara;
Po vrstama troškovi iznose:

4) izrade idejnog projekta i autorski honorar
2) izrada tehničke dokumentacije i nadzor
3) naknada za eksproprijaciju zemljišta 

> 4) građevinski radovi

6)

8)9)

električarskl radovi 
oprema 
hortikultura 
ekshumacija 
ostali troškovi

Prihodi I rashodi po

Ukupno
fazama Iznose:

osigurao 
i za III

Je uku-

ukupno

dinara
282.000 '
234.135

1,000.000
19,728.504

82,523
830.393

1,222.360
407.250
347.578

24,134.643

I 
II 
III

faza Prihodi 
faza „ 
faza

OSTATAK

4,262.000
8,000.000

12,000.000

PRIHODA

Rashodi

UKUPNO

4,262.000
8,237.670

11,634.973
24,134.693

127.356 dinara.
3. Koordinacijski odbor Općinske konferencije SSRNH 

za njegovanje tradicija NOR-a u 1986; godini osigurat’" Će 
sredstva za uplatu doprinosa za skloniste u visini od 2 
posto ha građevinsko-zanatske radove (oko 420.000 dinara) 
i za potpuno dovršenje hortikulture, te eventualnu izgrad
nju obeliska.

4. Spomen groblje stavljeno Je u funkciju 2. stude
noga 1985. uoči 41. godišnjice oslobođenja grada 1 općine 
Šibenik.

Spomen grobnica već Je postala trajno počivalište 78 
boraca NOR-a među kojima 1 narodnih heroja Slobodana 
Macure-Bonda i Vlade Perana-Živka koji su nošeni snovima 
o slobodi i vizijama o novoj Jugoslaviji, bez kolebanja 
krenuli u narodnooslobodllačku borbu, izvršavajući bor
bene zeđatke revolucije, te dali najviše što čovjek može 
dati — svoj život.

5. Općinski odbor SUBNOR-a zahvaljuje svim radnim 
ljudima i građanima, Odboru samodoprinosa grada Šibeni
ka; Koordinacionom odboru OK SSRNH Šibenik za njego- 
vanjc tradicija NOR-a, autoru, izvođačima i svim ostalim 
koji su pridonijeli da se Spomen groblje izradi prim
jerno njegovoj namjeni. Spomen groblje, uz Spomen park 
Šublćevac i Dom boraca i omladine koti Je u gradnji, spa
da u jedan od najvrijednljih spomenika NOB u općini.

Šibenik, 9.’ siječnja 1986.
ODBOR SAMODOPRINOSA

MJESNIH ZAJEDNICA GRADA ŠIBENIKA
PREDSJEDNIK 
SAVA MILOVIC

KxAo.su
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MALI OGLASNIK"
TELEFON: 23- 668

Kinematografi
ŠIBENIK: američki film »A- 

madeus« (do 19. D' 
američki film »Bilo jednom 
u Americi« (od 20. do 26. 
I)

TESLA: američki film »Ama- 
deus« (do 19. I) 
američki film »Policijska 
akademija« (od 23. do 26. I)

20. APRILA: američki film 
»Bračna veza« (do 19. I)

. honkongški film »Smrtonos
ni bijes« (od 20. do 22. I) _ 
francuski film »Radost ži
vota« (od 23. do 26. I)_

Dežurna ljekarna
CENTRALA, Ulica B. Kid- 

riča bb (do 24. I)

Iz matičnog ureda
Rođeni

Dobili kćerku
' Veris i MeriPefcrina, Mar
ko i Rada Vukšić, Dragan Ko- 
vačević i Belinda Klarić, Ni

kola i Ruža Đurica, Šime i 
Dragica Panjkota, Mario i An 
kiča Kovač, Ante i Ivanka 
Vučić, Branimir i Snježana 
Zafranović, Šime i Velinka 
Mrša Milan i Mira Gulin, 
Damir i Marija Lasan, Vje- 
koslav i Helijana Džepina, 
Slavenko i Diana Bura, Vin
ko Vujić i Nera Ercegović, 
Frane Vranjić i Marija Gulić, 
Niko Smolić i Nada Živko.

Dobili sina
Drago i Karmela Toplak, 

Milorad i Gordana Ćuk, An
đelko i Katica Jozić, Mario i 
Mladenka Perica, Frane i Ka
ta Spanja, Aleksandar Opa- 
čić i Elžbieta Zofia Davor i 
Miranda Gulam, Dujo i Mir
jana Komadina.

Umrli
Blaž Mikulandra (72), Stje

pan Begonja (50), Benedikt 
Zanze * (71), Josip Perković 
(55), Ljubica Celar (78), Ante 
Paić (56), Milan Todorović 
(57), Ivan Paić (77), Ivan Ka- 
rabatić (64).

TRAŽI pudlica svijetlo sme
đe boje koja se odaziva na 
Ime BABSI. Izgubljena je kod 
»Kronjinog magazina«. Moli 
se pošteni nalaznik da se uz 
nagradu javi na adresu: Brat
stva i jedinstva 69 ili na tele
fon 23-865. (2288)

IZNAJMLJUJEM poslovni pro 
stor od oko 40 četvornih me
tara. Nazvati poslijepodne na 
telefon 22-292. (2289)

IZNAJMLJUJEM dvokrevet
nu sobu dvojici mladića za
poslenim u društvenoj radnoj 
organizaciji. Javiti se na te
lefon 26-493. (2290)

KOMPRESOR 601. 8 at, novi, 
i novi karburator za Jugo 45, 
povoljno prodajem. Javiti se 
na telefon 27-704 poslije 15 
sati. (2291)

PRODAJEM termoakumulacij 
jsku peć »Elkid« 3 kW i plin
sku grijalicu. Javiti se na te
lefon 24-197. (2292)

Steditb

KOD JADRANSKE 
BANKE

TRAŽIMO ozbiljniju žensku 
osobu za pomoć u kući stari
jem bračnom paru. Javiti se 
na telefon 25-434 od 15 do 20 
sati. (2293)

PRODAJEM karamboliranu 
vespu Piaggio Px-200 E (1984) 
sa prijeđenih 1000 km. Infor
macije na telefon 72-218.

(2294)

DALI KRV
HITNO MIJENJAM dva dvo
sobna stana za jedan troso- 
ban ili veći. Javiti se na te
lefon 27-952, od ponedjeljka 
(20. I) od 13 do 20 sati. (2295)

ZAHVALA
20. siječnja navršit će se tužni mjesec dana od 

smrti naše drage kćerke, supruge, sestre, tete, nećar 
kinje i rodice

DARIJE JURAS — ZRINSKI
U nemogućnosti da svima posebno zahvalimo 

ovim putem zahvaljujemo svima onima koji su nam 
u našoj velikoj tuzi i boli iskazali pismeno ili usmeno 
saućešće, grob okitili cvijećem i vijencima te dragu 
nam pokojnicu ispratili na vječni počinak.

Posebnu zahvalnost dugujemo dr Zdenki Kapeta- 
nović, dr Milanu Kapetanoviću, dr Zdravku Gašpatu, 
dr Živku Gurduliću i cjelokupnom osoblju Plućnog 
odjela Medicinskog centra Šibenik koji su joj svojim 
nesebičnim zalaganjem pomogli u bolesti. Veliku zah
valnost dugujemo i prijatelju Miljenku Bujasu koji 
nam je pomogao kada je to bilo najpotrebnije.

Još jednom svima velika hvala.
Ožalošćena obitelj

(480)

JAVNA ZAHVALA

Dirnuti pažnjom i izrazima, iskrenog suosjećanja 
Što su nam ukazani u najtežim trenucima tuge i bp- 
li, zahvaljujemo svima koji su nam izrazili sućut, 
odar okitili vijencima i cvijećem te bili na posljed
njem ispraćaju našeg dragog i nezaboravnog pokoj
nika

IVANA
PAIĆA

Zahvaljujemo Hitnoj službi Medicinskog centra, 
dr Kali, Internom odjelu Ha, dr Mišuri i dežurnom 
osoblju, što su se do zadnjeg trenutka borili za nje
gov život. Posebno zahvaljujemo na nesebičnoj po
moći OOUR-u »Vinoplod« i Šibenskoj narodnoj glaz
bi, Što su omogućili veličanstveni ispraćaj našem dra
gom pokojniku.

Još jednom velika hvala.
Ožalošćene obitelji: Paić, Vidović i Nalis.

(479)

U Službi za transfuziju medicinskog cen
tra u Šibeniku dobrovoljno su dali krv: Vin
ko Dulibić. Zdravko Balek, Radoslav Mikuš, 
Joško Dorbić, Milorad Šolaja, Dragan Krn- 
čević, Damir Periša, Dragan Labor i Tomis
lav Gega (TLM), Tihomir Mikulandra, Bo
riš Vlahov i Ante Gabrilović (»Šipad«), Ved- 
ran Šantić (Murter), Suad Muhić, Mirko Bla- 
će, Joško Baljkas, Željko Štrkalj, Mario Krič- 
ka, Branko Sladić, Lazo Tišma, Marko Vra
nić, Živko Damjanić i Ante Mrša (TEF), Ra
de Rak (Ražine Gornje),, Milorad Basić, Kar- 
melo Mrvica, Milivoj Čatlak, Ante Labura, 
Petar Mijatović, Slobodan Krnić, Nikola Bu
ra, Boris Stanić, Željko Paić, Vinko Šare, 
Stanko, Horvatović, Milorad Šehić, Joško Ba- 
bačić i Milan Drezga (MTRZ), Edo Slado- 
Ijev, Ana Juričev, Martin Cičin — Sain, Ma
te Latin, Radoslav Juričev — Sudac, Ivan 
Bilan, Tome Vodanov, Goran Bareša i Igor 
Borić (Vodice), Sreten Rakić (Skupština op
ćine), Milan Perkov i Živko Šarić (»Šiben- 
ka«), Dragan Livić i Tome Kalcina (ATP), 

. Leo Popović, Šimun Aščić, Mustafa Hod- 
žlć, Čedbmir Celebićanin i Ivica Sišak (Ši
benik), Frane Milutin, Tomislav Lučin, Mi
lan Smolić, Nikica Gatara i Boško Jurić 
(»Slobodna plovidba«),Tajib Kljajić, Ejub 
Cakarić, Stojan Radešić, Raif Baktijarević, 
Josip Fanlć, Milan škugor, Muradif Džak- 
mić i Akif Kljajić (»I. L. Lavčević«). 1

Općinska organizacija Crvenog križa zah
valjuje svim darovateljima.

PRODAJEM građevinsku če
sticu (670 četvornih metara) 
na lokaciji Bilo, Primošten, 
poviše magistrale. Gradnja 
dozvoljena, struja i voda na 
terenu. Javiti se na telefon 
22-771 od 14 do 22 sata.

(2296)

PRODAJEM kuću u starom 
gradskom predjelu. Javiti se 
na adresu: Graditelja Skoka 
2 (ispod sv. Ane). (2297)

»AUTOTEHNIKA«, Ante Lu- 
čev, Ispod Vidilice 4, Šibenik, 
obavještava cijenjene mušte
rije da je radno vrijeme sa 
strankama ograničeno od 13 
do 15,30 sati (subotom i ne
djeljom ne radimo). Mole se 
stranke da radi informacija, 
ostavljanja; ili preuzimanja 
automobila^ motora i dijelova 
za motore dolaze u to vrije
me. (2298)

PRODAJEM »Wolksvagen« bu 
bu 1200 J (1975) u odličnom 
stanju, javiti se na telefon 
32-105. (2299)

PRODAJE se brod plastični 
tip »Pasara« 6.80x2.40 m, sa 
kabinom, potpuno opremljen. 
Motor »Volvo« penta 110 KS. 
Javiti se na adresu Ante Per
ković, Ribarska 21, Brodarica.

U SJEĆANJE

MARA MRVICA 
ŠIŽGORlC 
16.1 1972. 
16.1 1986.

Navršilo se 14 godina od tvoje prerane smrti. 
Draga suprugo, majko, sestro i bako, ponosni smo na 
tebe što smo te imali i što si učinila za sve nas. Vri
jeme prolazi a tvoja plemenitost i dobrota živi vječno 
u našim srcima. Hvala svima koji te se sjećaju. Za 
tobom vječno tuguju tvoji najmiliji: suprug, sin Ante, 
kćerke Sloboda i Mirjana s obiteljima, brat i sestra.

(477)

U SJEĆANJE

Dana 17. I 1986. godine navršila se godina dana 
od smrti našeg dragog nezaboravnog supruga, oca, 
svekra i djeda.

KREŠE
MILETE

Krik

Bolna je istina da te više nema među nama. Tvoj 
životni put krasile su najljepše ljudske osobine, dob
rota, poštenje i pravednost. Uspomena na tvoj ple
meniti lik živjet će vječno u našim srcima.

S ponosom i ljubavlju tvoji najmiliji: supruga 
Žita, djeca Marko i Joško, nevjeste Marija i Zlata i 
unučad.
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KAZALIŠTE
KINEMATOGRAFIJA

Dobra izvedba
sjajnog teksta

Shafferov »Equus« je sjajan tekst (sjajnog pisca) a Eterovićeva reda- 
teljska zamisao cijele predstave zadržala je na površini sve njegove kva
litete i slijedila njegove zahtjeve. Pred očima svakog gledaoca iz različi
tog se ugla odvijala radnja, zapravo neprekinuti film teatarska filmska 
traka, s pričom o sudbinama.

Centar za kulturu »izbacio« je ove sezone za, otprilike, dva 
mjeseca čak dvije vlastite predstave: dječju »San« i »odras
lu« »Equus«. Obje, s članovima Dramskog amaterskog ansam
bla i to u pravilu onima koji su prvi put na sceni. Ta činje
nica. ima dvostruku ulogu u onom što bismo željeli reći: Izu
zetan je uspjeh kad apsolutni početnici na sceni naprave dvije
relativno dobre predstave.

S druge strane, postojeći 
glumački potencijal upravo je 
ono što nas upozorava na to 
■da ne smijemo zahtijevali' više 
od predstava — u njima ig
raju ipak samo amateri... 
Međutim, ti amateri su, da 
.ponovimo, za oko dva mjese
ca; vođeni sigurnom redatelj- 
skom rukom Nikše Eterovića 
napravili dva solidna ostva
renja, a to je malo čudo bez 
obzira na sve pojedinačne pri 
m'jedbe.

Shafferov »Equus« je sjajan 
tekst (sjajnog pisca) a Etero
vićeva redateljska zamisao ci
jele predstave zadržala je na 
površini sve njegove kvalite
te i slijedila njegove zahtje
ve. Pred očima svakog gleda
oca iz različitog se ugla odvi, 
jala radnja, zapravo nepreki
nutu film teatarska filmska 
traka, s pričom o sudbinama.
O životu u koji, prema reda

teljevoj ideji, gledaoci »vire« 
odozgo, »kao ptice koje nad
ziru i svjeidoče«. Scena je, 
naime, ovaj .put bila u gleda
lištu teatra/u gledalištu i na 
pozornica, a gledalište je bi
lo samo- u ložama. Radnja 
se izmjenično, ili, ponekad, is
tovremeno odvijala na četiri 
mjesta, a Eterović je vrlo 
uspješno i bez naprasnih re
zova spajao u niz sve situa
cije koje su se na njima do
gađale. Koristio se pri tom 
izražajnim sredstvima i kaza
lišta, i filma, radija i fotogra
fije, a za muziku (Zorana Lju 
bišića) možemo samo reći da 
je postala nerazdvojni dio 
predstave.

Goran Višnjić je sjajno o- 
digrao ulogu dječaka Alana 
Stranga. Za ostale protagoni
ste možemo reći da i tamo 
gdje se očituje talenat, nedo

staje ležernosti i uigranosti, 

ima dosta prenaglašene igre 
i nerazumljivo izgovorenih 
šlagvorta. No ono što je za
čudilo i razveselilo u vezi s 
glumcima jest činjenica, da 
su oni savladali scenu, napra
vo scene, po kojima se kre-. 
ću, na način kao da to ne na
de prvi put u životu.

Napokon, tko sve igra u ob
je alternacije »Equusa«? Go
ran Višnjić. Goran Cular, Dl
ana Paić — Đurđica Corović, 
Dina Bralić, Darko Frua, An- 
drijana Radišić — Selma Zul- 
fić, Paško Zorić, Anisa Lehić 
& Goran Omašić. Kostimograf 
je Melanija Zdjelar, scenograf 
Branko Friganović, kompozi
tor, kako smo rekli, Zoran 
Ljubišić. Sve u svemu bila- je 
to jedna čista amaterska pre
dstava u profesionalnoj reži
ji (u punom smislu riječi), a 
ovaj kratki i tek površni os
vrt ne odnosi se na njenu 
premijeru održanu u srijedu, 
već prvu pretpremijeru od 
prošle subote. Nadamo se da 
je poslije dvjje-tri javne iz
vedbe dobila na uigranosta.

J. GRUBAC

James Bond 
protiv mafije
(KINO »ŠIBENIK« — pretpremijera u subotu, 
18. siječnja u 22 sata — »NEVIDLJIVI UBOJICA«)

PROIZVODNJA: Velika Britanija
REŽIJA: Bryan Forbes
GLAVNE ULOGE: Roger Moore, Rod Steiger. 

Elliot Gould, Anne Archer
ŽANR: Triler
Slavni psihijatar otkriva da ga netko želi likvidi

rati. Ne može dokučiti tko mu je tajanstveni neprija
telj, a i policajac koji vodi istragu ima stare račune 
s njim. Dr Stevens mora sam otkriti ubojicu iz po
moć slijepe pacijentkinje.

POP
NOVITETI

UOKVIRENO

U organizaciji Udruženja muzičara, te SSOH Ši
benik i susretljivošću drugova Doma Armije u Šibe
niku se 10. siječnja održala rock-manifestacija novih 
grupa (gitarijada) iz šibenske općine. Nastupili su: 
I.T.D., TUŽNA SUDBINA MALOG ADAMA, ANAR- 
CHY —’ LIBIDO LANGUAGE i SELECTION. Večer 
gitarijade nije se tretirala kao natjecateljska, već je 
poslužila kao promocija novih skladbi i novih grupa 
naše općine...

— o—
Nakon hit-singla »Take On Me«, Norveški trio 

A-HA! izdao je debi album pod nazivom »Huntig 
And Lo «. Vodeći svjetski kritičari proglasili su ovu 
grupu za jednu od najvećih nada u 1986. god., a nji
hovu muziku opisuju kao spoj grupe ABBA i Duran 
Duran...

— o—
Poslije kraće pauze, JRT će ponovo imati svog 

predstavnika na »Pjesmi Evrovizije« u Oslu. Kako 
neslužbeno saznajemo izborna- večer će biti održana 
tokom ožujka, dok su učešće najavile sve vodeće do
maće pop-zvijezde: Jasna Zlokić, Neda Ukraden, Đur
đica Barlović, »Novi fosili«, »Magazin«, »Randevu«...

Svojevrstan rekord postigla je pop-pjevačica JEN- 
NIFER RUSH s pjesmom »The Power Of Love« (Moć 
ljubavi). Naime ova slngl-ploča je suvereno vladala 
na prvom mjestu britanskih top-lista preko šest sed
mica. Dosadašnji rekord držala je Freda Pejn s te
mom »Bond of Gold« koja .je 1970. godine bila na 
prVom mjestu šest nedjelja, da bi je s vrha skinuo 
hit »Woodstock«.. /

—o —
<

Pjevač skupine. VES, JOHN ANDERSON objavio 
je solo album pod nazivom »Three Ships«... Gitari
sta skupine Black Sabbath. TONY IOMMI u SAD je 
izdao novi album pod nazivom »The Seventh Star«. 
Promocija ovog albuma ii Velikoj Britaniji bit će sre
dinom ove godine.. • Skupina SLADE upravo je ob
javila album »Slade Crackers — The Christmas Al- ' 
bum«; Producent svih kompozicija je basist i klavi
rist Jimmy, Lea...

B. TURICA

NEVOLJEHISALIEBI
U ponedjeljak je stigao 

»Amadeus« Miloša Forma, 
na popraćen reklamom s 
velikih .medija iz velikih 
gradova. Zahvaljujući na
glom razvoju tele i ostalih 
komunikacija za razliku od 
istoga razdoblja prije dva
deset godina saznali smo, 
ima tome nekoliko mjese
ci, da je okićen »Oskari- 
ma« (među njima za naj
bolju mušku ulogu), i da 
je pravo remek-djelo. Za
nimljivo je što rade poneki 
kada takav film dođe u Šibe 
nik, nakon što u Zagrebu, 
na primjer, preko mjesec 
dana (slovima: mjesec) pu
ni kino-dvorane i biva di
rektnim razlogom za rene
sansu »tapkaroškog« bizni
sa. Poneki eto, ne 
dolaze na predstave »Ama- 
deusa« u kinu »Šibenik« 
zbog brllijantne režije, is
to takve glume i same ide
je o odnosu moćnog medi
okriteta i neiskvarenog ge
nija. već zbog toga, što je 
gledanje ili ne gledanje 
»Amadeusa« (8« »Oskara«) 
stvar statusa, dobroga gla
sa i mode. Da je takve an
ketirati s pitanjem o kva

liteti kinorepretoara, lame
ntirali bi vrlo sigurno o tome 
kako im je već dosta pet
paračkih filmova i da ši
benski »Kinematografi« ko
načno trebaju povesti više 
brige o njihovom natpros
ječnom ukusu.

Rečeni drugovi plate ul
aznicu (200 dinara) i već 
nakon kratkog vremena 
provedenog na projekciji u 
(ne)gledanju filma, započi
nju zijevanjem, komeša- 
njem i snebivajućim upa
dicama (baš je kreten ovi 
Mocart!) terorizirati okoli
nu. Pri tom samo najiskre
nijima pada na pamet da 
izađu. Teroristi ostaju da 
bi opravdali trošak. Pa, je
dni i drugi (prvima jer 
nisu bili do kraja, a drugi
ma jer su ostali do kraja,

a ništa nisu htjeli razum
jeti), ako već ne volite Mo- 
zarta, njegovu dušu i srce 
za tri prosječna (kao »Ra- 
denska«), njegovo sasvim 
simpatično i nekonvencio
nalno (ne)poštivanje »au
toriteta«, njegov smijeh, i 
konačno, genijalnost u ko
joj je, uz svesrdnu pomoć 
dvorskog maestra Salierija 
izgorio, zbog čega barem 
ne volite Salierija, jedinu 
tragičnu ličnost u filmu? 
On je na kraju oprostio 
svim mediokritetima. A 
»Radenska« je inače odli
čno piće u koktelu s poto
cima vina kojega je u »A- 
madeusu« u izobilju. Na 
žalost, niste vidjeli. »Ra
denska« sajkona aaa!

B. PERIŠA



glavobolje Dokument po mjeri Ili
Suvremena peć

Dobro je kad se valjano posluje, a bogme nije 
zgorega ni kada se razmišlja Q planira) kako bi se 
još vrsnije i svestranije privređivalo. Tako, izgleda, 
rezoniraju i u crničkom kolektivu, pa se, kako to . 
piše »Vjesnik«, već godinama pripremaju za grad
nju nove, suvremene peći, koja će iziskivati sasvim 
novu tehnologiju i »gutat« će, a to nije nevažno, 
mnogo manje struje po jedinici proizvoda. Bit će da 
je tako i doista valja dobro odvagati učinke te grad
nje (iliti investicije), i to ne samo glede proizvodnje, 
već i poradi čistog neba nad Šibenikom i širenja 
grada prema Njivicama. Jer, zna se, kad se jednom 
u »đavolji trokut« zađe teško se iz njega normalnim 
izlaskom izlazi. Ili, možda, može baš i tako. 

Srditi Vodičani

g Samo su tri primjedbe stigle iz javne 
0 rasprave na Nacrt dogovora o osnovama 
S društvenog plana općine o stambenoj iz- 
0 gradnji j uređenju prostora od 1986. do 
0 1990. godine, a uputilo ih je Predsjedni- 
O štvo Općinske konferencije Socijalističkog 
0 saveza. Spomenuti je dokument, inače, 
0 bio na javnoj raspravi od 12. studenog 
0 do 15. prosinca prošle godine.
§ Autori dogovora, očito, mogu biti za- 
0 dovoljni, jer su, ako je suditi po rezul- 
X tatima javne rasprave, skrojili dokumenat 
0 po mjeri sredine, vremena, interesa, po- 
0 treba i mogućnosti. To je zaključak koji 
0 se nameće na temelju saznanja o broju 
0 prispjelih primjedbi, sugestija, prijedloga, 
0 kako hoćete. Zar nije tako?
0 Tako bi trebalo biti, ali čini nam se 
0 da nije. Zapravo, bilo bi tako kad bi tri 
x upućene primjedbe bile rezultat široke i 
0 duboke, što se kaže, javne rasprave. Ci- 
0 tajući informaciju o rezultatima javne 
X rasprave i slušajući o tome raspravu na 
0 zadnjoj sjednici Izvršnog vijeća Općin- 
0 ske skupštine, nismo dobili saznanje o 
0 njenoj »širini i dubini«.

Ili, možda i jesmo. Predsjednik kon
ferencije Socijalističkog saveza Ivo Kun- 
dić je, naime, primjetio da »ne možemo 
biti zadovoljni vođenom javnom raspra
vom«. Dodao je da se ne radi o (neza
interesiranosti ljudi, već o neadekvatnoj 
organiziranosti javne rasprave, te da jav-, 
nu raspravu o ovako značajnim dokumen
tima ne bismo smjeli prepustiti slučaju.

Mislimo da je Kundić bio dovoljno 
jasan, a nije nejasan ni zaključak Izvrš
nog vijeća u kojem se kaže da dva zain
teresirana SlZ-a (komunalni i stambeni) 
rasprave nacrt spomenutog dokumenta 
prije njegovog usvajanja na sjednici Op
ćinske skupštine. Možda su to oni već i 
učinili, ali ni o tome nije bilo saznanja.

Sve ovo ne iznosimo samo radi nave
denog dogovora, već i poradi čak dvade
set i sedam dokumenata godišnjeg ili pe
togodišnjeg značaja što se upravo nalaze 
na javnoj raspravi. Koliko je ona bila 
»široka i duboka«, pa i više od toga — 
kako funkcionira sistem, pokazat će broj 
prispjelih primjedbi, prijedloga, sugestija 
i drugog *štiva«.

O. JURETA

Ima ljudi i sredina koje se i bez razloga vole (po 
novinama) dopisivati, a mi ne, želimo kazati da se 
to odnosi i na vrijedne i poduzetne Vodičane, iako 
tri pisma u jednom broju »Slobodne Dalmacije« mo
gu navoditi vodu na mlin upravo takvog (ili sličnog) 
razmišljanja. Budući da smo pristalice odgovora (pi
smenog) na već napisano, čini nam se da i Vodičani 
valjano rade, bez obzira da li su (ili, možda, nisu) u 
pravu. Vodičani, eto, imaju svoj stav i svoje mišlje
nje, potpisano, odaslano 1 objavljeno. Mnogo je gore, 
to hoćemo, kazati s onim sredinama koje uopće ne 
reagiraju. Nezainteresiranost je uboga majka nikad 
dočekanog napretka.

Stambene zgrade smrde
JUNOŠA

□ □
JAVNA RIJEČ

• Stambene zgrade u gra
du sliče, uglavnom, na de
ponije smeća.

.Među stambenim zgrada
ma — deponijima smeća, 
prednjači neboder, onaj 
(izvana)'bijeli, na uglu Bo
sanske i Skopske ulice.

Oko ulaza — smeće. Sko
ro sva stakla ulaznih vra
ta — razbijena. Vrata i je
su takva da služe samo za 
razbijanje stakla na njima. 
Mogu se ona i drugačije 
riješiti. Mogu.

U prizemlju se od fleka 
po podu i metalnoj ogradi 
stepeništa više ne raspoz
naje boja jednog, odnosno 
drugog.

Kojekakvi papiri usput, 
klasika su na koju ne vri
jedi trošiti — papir. O fle
kama je već bilo riječi. Ja
sno je, što se njih tiče, je
dno: ograda stubišta, ke
mijska analiza bi to zaci
jelo potvrdila, nije oprana 
od useljenja. Pardon, od 
postavljanja. Pod se onaj

□

□ Kako do dovoljno
pitke vode?

U narednim mjesecima trebalo bi završiti sve 
predradnje (tehničke, financijske i društveno-politič
ke prirode) kako bi ne za dugo počeli i konkretni ra
dovi na objektima na Krki uzvodno od Skradinskog 
buka — tamo instalirana postrojenja omogućila bi 
da se zadovolje sve potrebe za vodom u idućih pet
naestak godina. Prema sadašnjim proračunima za 
kompletiranje tog vodoopskrbnog objekta treba na
maknuti oko milijardu i pol dinara, a isto toliko nov
ca stajat će gradnja dvaju ključnih magistralnih vo
dovoda — jednog prema gradu Šibeniku, a drugog 
prema zapadnom ulomku komune. Kako doći do to
likog novca upitali smo predsjednika Izvršnog vijeća 
Općinske skupštine Šibenik mra ŽIVKA LAZINICU. 
Odgovorio je:

□ □ □ □ □ □ □ □ □ ' □□

— Procjenjujemo da većih problema oko zaokru
živanja financijske konstrukcije ne bismo smjeli ima- 
ti. Računamo, kao i u svim sličnim prilikama, da 
trećinu potrebnog novca osigura Samoupravna vodo- 
privredna interesna zajednica dalmatinskih riječnih 
slivova, a preostali dio troškova trebali bi snositi so
lidarno svi potrošači vode, sadašnji i budući, i to 
kroz povećanu cijenu vodi. Pri tome je važno nagla
siti da korisnici općinskog vodoopskrbnog sistema pla
ćaju najjeftiniju vodu u SR Hrvatskoj i da bi se po
većanjem od oko 20 dinara za prostorni metar vode 
u idućih pet godina osiguralo nešto manje od dvije 
milijarde dinara. Računamo, također, i na sredstva
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GOLUBOVI

udruženog rada, a 1 dio »općinskog novca« bio 
usmjeren u gradnju suvremenog vodoopskrbnog 
stema. koji bi mogao zadovoljiti potrebe općine 
idućih petnaestak godina.

bi
si- 
u

o. R. □ □
□

Stariji gospodin odmor u đardinu vezuje lijepim gestom — 
hrani golubove. Ostaje prostora i vremena za lamentaciju.

Netko bi rekao gledajući sliku nešto o generacijama, ugo
đaju, zanimaciji, preokupaciji, životnoj dobi... ali nije po- ' 
trebno.

Jednostavno — lijepo je u parku.
Snimio: VILSON POLIO

jedan put godišnje pere . 
vlše-manje po sredini, do- • 
čim se kantuni ne tretira
ju, d čemu svjedoče izvje
sne nijanse boje.

A stanari? Stanari se 
svakodnevno probijaju 
kroz to smeće i te smra
dove, pate na propuhu, 
pred liftovima i grintaju. 
Sramota, kakav ulaz, ka
kvo stubište, kakav pro
puh, kakva prljavštlna, ka
kav nered, pa toga nigdje 
nema, nijedna zgrada nije 
kao ova, netko je za to od
govoran, netko o tome mo
ra voditi računa, pa kakav 
je to način. Sramota. Sra
mota. Sramota.

Kako stanari nisu tu ni
kakvi vlasnici i s tom 
zgradom nemaju (imovin
sko-pravno, bože moj...) 
nikakve veze, treba, stvar
no, napasti vlasnika, to je 
SIZ u stambenoj oblasti.

Uostalom, stvar nije bez 
logike. Kad već stanari ne
maju ništa s tom zgradom, 
bi li (ovo je sad skroz oz
biljno) taj SIZ mogao do
ći na ideju da zaštiti zgra
du u koju je uložio pare. 
I za čiji popravak, kao i 
obično — nema para?! Da 
je zaštiti od stanara? Net
ko bi se spasio da dobije 
posao kućepazitelja, na ne
koliko susjednih zgrada im 
ao bi šta raditi, bez brige. 
Je li to malo miriši na tru 
U kapitalizam, staru Jugo
slaviju i to, no bolje ne 
mirišu ni liftovi u našim 
socijalističkim stambenim 
zgradama.

Ili da se izmisli način 
da se stanari zaštite od 
zgrade?

Zgrada o kojoj je riječ, 
ugao Bosanske i Skopske, 
samo nam je ogledni pri
mjer.

Sve zgrade, društvene, ui 
Šibeniku dave se u smeću.

Osim onih (manjih) u ko
jima se našao neki stanar 
— manijak koji je zaveo 
red pa ga, uz to, još i odr
žava.

Terorist!
Jordanka GRUBAC

Izdaje INFORMATIVNI CENTAR; direktor Davorka BLA2EVIĆ; glavni i odgovorni urednik: Đuro BECIR; korektor i tehnički urednik: Stlenan 
BARANOVIC; Uređuje redakcijski kolegij; LIST IZLAZI SUBOTOM; Adrese: INFORMATIVNI CENTAR, Šibenik, B. Petranovića 3: telefon 29-W 
Radio-Sibenik: B. Petranovića 3; telefon: 22-929; Adresa uredništva Šibenskog lista: B. Petranovića 3; telefon: 29-929; Rukopisi se ne vraćkfu- 
PRETPLATA na list: za SFRJ zatrt mjeseca 520 dinara; za pola godine 1040 dilara; za cijelu godinu 2080 dinara; Za inozemstvo dvostruko? 
račun kod SDK Šibenik 34600-603-976; Tisak ŠIRO »Štampa« Šibenik; RJ Senjom Republičkog sekretarijata za prosvjetu, kulturu i fizičku kulturu 

SRH broj 2829/1-1978. »Šibenski lisst« oslobođen Je osnovnog poreza na promet.


